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INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2019-0120461)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
El-løbehjul

En borger gjorde opmærksom på, at el-løbehjulene, der nu opstilles i Indre By, bl.a. vinkelret på
fortov ud fra huse samt ved trafikknudepunkter, er farlige i trafikken og fylder på fortovene. Hun
gjorde også opmærksom på, at udlejningscykler og hotelcykler optager cykelstativer, fx på
Vandkunsten. Hun mente, at det er en kannibalisering af det offentlige rum.

Bent Lohmann svarede, at løbehjulene kun må benyttes på cykelsti og vej, ikke på fortov.
Lokaludvalget vil drøfte el-løbehjul i mødet den 13. juni 2019. Her kan lokaludvalget lægge op til en
dialog med Teknik- og Miljøforvaltningen om trafikkulturen i byen, idet el-løbehjulene i øjeblikket er en
frustration for cyklisterne. Man burde kunne følge el-løbehjulene via GPS og slukke for motoren, når
de misbruges. Der er det samme problem med et-hjulede segways. Kongens Have har netop indført,
at man får bøde for at cykle eller køre på el-løbehjul i haven.

Anton Skovle svarede, at der er regler om, at de, der benytter el-løbehjul i trafikken, skal bære hjelm.
Derudover kan der være forsikringsforhold. I Paris gives der bøder for ukorrekt kørsel, og
selskaberne, der opstiller el-løbehjul, skal betale kommunen et gebyr pr. stk.

Hans Henrik T. Ohlsen svarede, at kommunen er ved at undersøge, hvad der kan gøres i forhold til
el-løbehjulene.

Jens Erik Frandsen svarede, at han forstår utilfredsheden med el-løbehjul, men at de har den fordel,
at de fylder lidt, når de står parkeret op ad et hus. Det er et godt alternativ til offentlig transport og til
biltransport. Man må erkende, at de er kommet for at blive.

Marietta Bonnet svarede, at folk er glade for el-løbehjul, men at man bør stoppe den kommercielle
opstilling af dem, til der er skabt ordnede forhold på området. Lige nu halter det med organiseringen,
ligesom det er en brutal brug af det offentlige rum.

Steen Juhl Olesen svarede, at el-løbehjulene i øjeblikket benyttes til leg og det sikkert snart bliver
muligt at købe dem.

Hannibal C. Holt svarede, at el-løbehjul bør parkeres i en særlig holder.
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Jan Frederik Hansen oplyste, at man godt må flytte cykler og el-løbehjul, men man må ikke fjerne
dem.

Ole Bang svarede, at el-løbehjulene er farlige og at man må se, om der kommer en reaktion, når der
sker ulykker med dem.

 

Det lokale miljøarbejde

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech oplyste, at Miljøpunktet
gerne sidder med i parkbrugerrådene for Ørstedsparken og Østre Anlæg.
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INDRE BY LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2019-0120468)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 11. april 2019.

2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 11. april 2019. 

Endvidere skal lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.     

Videre proces

Intet.
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Bilag

Referat af lokaludvalgets møde den 11. april 2019 (eftersendes)

Beslutning

1. Lokaludvalget udsatte drøftelsen af referatet af lokaludvalgsmødet den 11. april 2019 til
lokaludvalgets møde den 13. juni 2019, da det endnu ikke var blevet offentliggjort.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde.
3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsorden"

godkendte lokaludvalget indstillingen i følgende sager:
10. Høringssvar om lokalplanforslaget "Laksegade Øst"
16. Puljeansøgninger, maj 2019
17. Retningslinjer for puljeansøgninger
18. Status på lokaludvalgets pulje, maj 2019
19. Henvendelser til lokaludvalget, maj 2019
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INDRE BY LOKALUDVALG

3.  Repræsentant til Parkbrugerråd for Ørstedsparken (2019-0119694)

Indre By Lokaludvalg skal udpege en repræsentant og en suppleant til Parkbrugerråd for
Ørstedsparken.

Indstilling

Formanden foreslår

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger en repræsentant til Parkbrugerråd for Ørstedsparken, jf.
afsnittet "problemstilling".

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger en suppleant for sin repræsentant i Parkbrugerråd for
Ørstedsparken, jf. afsnittet "problemstilling".

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen skrev den 2. maj 2019 til lokaludvalget:

"I inviteres hermed til at udpege en repræsentant til det kommende parkbrugerråd for Ørstedsparken.

Hvorfor nedsættes et parkbrugerråd, og hvorfor tilbydes medlemskab?

Ørstedsparken er fredet, og derfor ønsker kommunen at udarbejde en udviklingsplan for parken. I
forbindelse med arbejdet med udviklingsplanen nedsættes et midlertidigt parkbrugerråd, der kan
bidrage med gode ideer og konstruktiv kritik til planen. Parkbrugerrådet sammensættes af
medlemmer af Det Grønne Råd, lokaludvalget, repræsentanter for naboer og faste brugere m.fl. Da
jeres forening/organisation tilhører en af førnævnte grupper, eller på anden vis vurderes at have
interesse i Ørstedsparkens udvikling, er invitationen sendt til jer.

Svar udbedes

Senest torsdag den 16. maj 2019 bedes I venligst svare, om I ønsker at deltage i parkbrugerrådet
med en repræsentant fra jeres forening/organisation.

(...)

I er også velkomne til at vælge en suppleant, der kan deltage i stedet for den egentlige repræsentant,
hvis denne bliver forhindret.
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Parkbrugerrådsmøder og opgavens omfang

Der afholdes i alt 2 parkbrugerrådsmøder:

1. møde afholdes tirsdag den 11. juni 2019 kl. 16.30-18.30, Islands Brygge 37, 2300
København

2. møde afholdes i efteråret 2019, klokkeslæt og adresse som ovennævnt

Nærmere information om første møde sendes til jeres udpegede repræsentant.

Udover de to møder i parkbrugerrådet afholdes et parktræf i Ørstedsparken (sommeren 2019). Dette
annonceres offentligt og er åbne for alle borgere. Desuden forventes det, at jeres repræsentant sikrer
at foreningen/organisationen afgiver sit høringssvar, når udkastet til udviklingsplan sendes i høring i
parkbrugerrådet. Når arbejdet med udviklingsplanen er slut nedlægges parkbrugerådet.

 

Hvad er en udviklingsplan?

En udviklingsplan afstikker rammerne for udviklingen af parken og fastlægger de overordnede
retningslinjer for den fremtidige drift af området. Nye tiltag i parken, omlægninger og lignende skal
således fremgå af udviklingsplanen for at kunne realiseres.

Du/I er velkomne til at ringe eller maile ved eventuelle spørgsmål til denne invitation.

 

Denne invitation sendes til:

Indre by Lokaludvalg

Danmarks Naturfredningsforening

Friluftsrådet

Dansk Ornitologisk Forening

Børne- og Ungdomsorganisationernes Samråd (spejdere m.m.)

Danmarks Idrætsforbund

Cyklistforbundet

Foreningen Hovedstadens Forskønnelse

Dansk Botanisk Forening

Københavns Ældreråd

Danske Handicaporganisationer
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Kultur- og Fritidsforvaltningen, Københavns Kommune

samt repræsentanter for naboer og brugere af Ørstedsparken"

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger en repræsentant og en suppleant til Parkbrugerråd for
Ørstedsparken,

Økonomi

Intet.

Videre proces

Repræsentanten orienterer lokaludvalget om Parkbrugerrådets arbejde i lokaludvalgets møde den
13. juni 2019.

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede Jens Erik Frandsen til Parkbrugerrådet for Ørstedsparken.

2. Lokaludvalget udpegede Bent Lohmann som suppleant for Jens Erik
Frandsen i Parkbrugerrådet for Ørstedsparken.

Bilag
Retningslinjer for Parkbrugerrådene
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INDRE BY LOKALUDVALG

4.  Repræsentant til Parkbrugerråd for Østre Anlæg og Kastellets udenværker (2019-0119908)

Indre By Lokaludvalg skal udpege en repræsentant til Parkbrugerråd for Østre Anlæg og Kastellets
udenværker.

Indstilling

Formanden foreslår

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger en repræsentant til Parkbrugerråd for Østre Anlæg og
Kastellets udenværker, jf. afsnittet "problemstilling".

2. at Indre By Lokaludvalg udpeger en suppleant for sin repræsentant i Parkbrugerråd for Østre
Anlæg og Kastellets udenværker, jf. afsnittet "problemstilling".

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen skrev den 3. maj 2019 til lokaludvalget:

"I inviteres hermed til at udpege en repræsentant til det kommende parkbrugerråd for Østre Anlæg og
Kastellets udenværker.

Hvorfor nedsættes et parkbrugerråd, og hvorfor tilbydes medlemskab?

Østre Anlæg og Kastellets udenværker er fredet, og derfor ønsker kommunen at udarbejde en
udviklingsplan for parkerne. I forbindelse med arbejdet med udviklingsplanen nedsættes et
midlertidigt parkbrugerråd, der kan bidrage med gode ideer og konstruktiv kritik til planen.
Parkbrugerrådet sammensættes af medlemmer af Det Grønne Råd, lokaludvalget, repræsentanter
for naboer og faste brugere m.fl. Da jeres forening/organisation tilhører en af førnævnte grupper, eller
på anden vis vurderes at have interesse i Østre Anlæg og Kastellets udenværkers udvikling, er
invitationen sendt til jer.

Svar udbedes

Senest torsdag den 16. maj 2019 bedes I venligst svare, om I ønsker at deltage i parkbrugerrådet
med en repræsentant fra jeres forening/organisation.

(...)

I er også velkomne til at vælge en suppleant, der kan deltage i stedet for den egentlige repræsentant,
hvis denne bliver forhindret.
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Parkbrugerrådsmøder og opgavens omfang

Der afholdes i alt 2 parkbrugerrådsmøder:

1. møde afholdes mandag den 17. juni 2019 kl. 16.30-18.30, Islands Brygge 37, 2300 København

2. møde afholdes i efteråret 2019, klokkeslæt og adresse som ovennævnt

Nærmere information om første møde sendes til jeres udpegede repræsentant.

Udover de to møder i parkbrugerrådet afholdes et parktræf i Østre Anlæg og Kastellets udenværker
(sommeren/efteråret 2019). Dette annonceres offentligt og er åbne for alle borgere.

Desuden forventes det, at jeres repræsentant sikrer at foreningen/organisationen afgiver sit
høringssvar, når udkastet til udviklingsplan sendes i høring i parkbrugerrådet. Når arbejdet med
udviklingsplanen er slut nedlægges parkbrugerådet.

 

Hvad er en udviklingsplan?

En udviklingsplan afstikker rammerne for udviklingen af parken og fastlægger de overordnede
retningslinjer for den fremtidige drift af området. Nye tiltag i parken, omlægninger og lignende skal
således fremgå af udviklingsplanen for at kunne realiseres.

Du/I er velkomne til at ringe eller maile ved eventuelle spørgsmål til denne invitation.

Denne invitation sendes til:

Indre By Lokaludvalg

Danmarks Naturfredningsforening

Friluftsrådet

Dansk Ornitologisk Forening

Børne- og Ungdomsorganisationernes Samråd (spejdere m.m.)

Danmarks Idrætsforbund

Cyklistforbundet

Foreningen Hovedstadens Forskønnelse

Dansk Botanisk Forening

Københavns Ældreråd

Danske Handicaporganisationer
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Kultur- og Fritidsforvaltningen, Københavns Kommune

samt repræsentanter for naboer og brugere af parkerne."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger en repræsentant og en suppleant til Parkbrugerråd for
Østre Anlæg og Kastellets udenværker.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Repræsentanten orienterer lokaludvalget om Parkbrugerrådets arbejde i lokaludvalgets møde den
15. august 2019.

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede Anton Skovle til Parkbrugerrådet for Østre Anlæg og Kastellets
udenværker.

2. Lokaludvalget udpegede Bent Lohmann til suppleant for Anton Skovle i Parkbrugerrådet for
Østre Anlæg og Kastellets udenværker.

Bilag
Retningslinjer for Parkbrugerrådene
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Grøn frivillighed i Københavns Kommune (2019-0119696)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte, hvordan det kan understøtte den grønne frivillighed fremadrettet og
bemyndige formanden til at svare Teknik- og Miljøforvaltningen på det stillede spørgsmål. 

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter, hvordan det kan understøtte den grønne frivillighed
fremadrettet.

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at skrive og sende et høringssvar til Teknik- og
Miljøforvaltningen, baseret på lokaludvalgets drøftelse i mødet den 9. maj 2019.

Problemstilling

Med mail den 30. april 2019 skrev Teknik- og Miljøforvaltningen til lokaludvalget:

"På baggrund af Teknik- og Miljøudvalgets beslutning om forvaltningens budget for 2019, var Teknik-
og Miljøforvaltningen i december 2019 nødsaget til at opsige samarbejdet med en række grønne
frivillighedsaktiviteter pga. af stillingsnedlæggelsen af den grønne frivillighedskoordinator i
forvaltningen.

Forvaltningen har på den baggrund gennem de seneste par måneder afholdt dialogmøder med de
eksisterende grønne frivillighedsaktiviteter for at afdække deres behov og fremtidsplaner med henblik
på den kommende afvikling og afrapportering heraf.

Forvaltningen ønsker i forlængelse heraf input fra lokaludvalgene og miljøpunkterne ift. fremtidens
grønne frivillighedsprojekter i København;

• Hvordan kan Indre By Lokaludvalg understøtte den grønne frivillighed fremadrettet?

Svarfrist: Fredag 31. maj 2019."

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter, hvordan det kan understøtte den grønne frivillighed
fremadrettet, fx med udgangspunkt i:
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• Lokaludvalget understøtter allerede den grønne frivillighed med driftsstøtte til Miljøpunkt Indre
By & Christianshavn på 680.000 kr. i 2019 og det samme beløb i 2020, hvis lokaludvalget råder
over en pulje i 2020.

• Beboere, netværk, organisationer osv. er velkomne til at søge lokaludvalget om støtte til
grønne, frivillige projekter. I 2018 støttede lokaludvalget således et projekt vedr. grønne bede
på Sankt Pauls Plads.

• Lokaludvalget ser gerne, at grejet til frivillig affaldsindsamling, som Teknik- og
Miljøforvaltningen fornyelig har overdraget til lokaludvalgene, benyttes af beboere, netværk,
organisationer osv., men for at det kan lade sig gøre, skal forvaltningen udmønte en
driftsbevilling til lokaludvalgene til administration og drift af grejet. Indtil det sker, udlånes grejet
kun til aktiviteter, som lokaludvalgene og Miljøpunkterne står for.

• Vanløse Lokaludvalg og Miljøpunkt Indre By & Christianshavn har opbevaret grejet, som
forvaltningen overdrog til lokaludvalgene. Miljøpunktet optalte den 1. april 2019 det grej, det
havde liggende:

◦ ca. 220 veste i forskellige størrelser, hvoraf ca. 20 ikke var rene eller i stykker
◦ 92 snappere og 25 børnesnappere
◦ Mange par handsker

Hvor meget grej Vanløse Lokaludvalg opbevarede den 1. april 2019, vides ikke. Alt grejet
opbevares nu af Vanløse Lokaludvalg.

 

Økonomi

Se ovenfor.

Videre proces

Lokaludvalget sender et svar til Teknik- og Miljøforvaltningen, baseret på lokaludvalgets drøftelse i
mødet den 9. maj 2019.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede, hvordan det kan understøtte den grønne frivillighed fremadrettet. Der
var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Lokaludvalget skal protestere i mod, at kommunen overdrager opgaver til borgerne.
• Forvaltningen begår en fejl.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til Teknik- og Miljøforvaltningen,

Side 13



• at lokaludvalget understøtter den grønne frivillighed med driftsstøtte til Miljøpunkt Indre By
& Christianshavn på 680.000 kr. i 2019 og det samme beløb i 2020, hvis lokaludvalget
råder over en pulje i 2020.

• at beboere, netværk, organisationer osv. er velkomne til at søge lokaludvalget om støtte til
grønne, frivillige projekter.

• at lokaludvalget gerne ser, at grejet til frivillig affaldsindsamling, som Teknik- og
Miljøforvaltningen fornyelig har overdraget til lokaludvalgene, benyttes af beboere,
netværk, organisationer osv., men for at det kan lade sig gøre, skal forvaltningen udmønte
en driftsbevilling til lokaludvalgene til administration og drift af grejet. Indtil det sker,
udlånes grejet kun til aktiviteter, som lokaludvalgene og Miljøpunkterne står for.

• at lokaludvalget foreslår, at stillingen som frivillighedskoordinator genoprettes, så
forvaltningen kan understøtte lokale frivillige grønne initiativer.
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Høringssvar om forslag til Københavns Kommuneplan 2019 (2019-0117434)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et høringssvar om forslag til Københavns Kommuneplan 2019.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Økonomiforvaltningen om forslag til
Københavns Kommuneplan 2019, der fremgår af løsningsafsnittet samt bilag 2 og 3.

2. at Indre By Lokaludvalg afsætter 20.000 kr. til et borgermøde om Københavns udvikling, der
holdes efter sommerferien, når kommuneplanforslaget er i offentlig høring. Pengene tages af
puljen til borgerdialogaktiviteter.

Problemstilling

Økonomiforvaltningen har den 20. marts 2019 sendt forslag til Københavns Kommuneplan 2019 i
intern høring i lokaludvalgene med svarfrist den 14. maj 2019. Se forslaget til Københavns
Kommuneplan 2019 i bilaget.

I mødet den 11. april 2019 orienterede Økonomiforvaltningen om forslaget. Lokaludvalget drøftede
det efterfølgende. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Der mangler målsætninger for ældreboliger.
• Indre Bys beboere kan ikke se sig selv i opslaget om Indre By på side 52-53 i forslaget til

kommuneplan. Der bør være en dialog mellem forvaltningen og lokaludvalget om opslaget.
• Rammeændringerne bør ind i et bilag til kommuneplanforslaget.
• Der bør være forskellige løsningsmuligheder til problemerne, man beskriver.
• Kommuneplanforslaget bør regulere hotelbyggeri.
• En analyse af antal turister i forhold til antal beboere bør lægges til grund for regulering af

hotelkapaciteten.
• På side 5 konstateres indledningsvis, at København er unik, men byen minder om andre

storbyer.
• Prognosen for boligbehovet tager ikke højde for, at indbyggertallet vokser pga.

fødselsoverskuddet. Småbørn har ikke behov for egen bolig.
• Indbyggertallet stiger, fordi antallet af udenlandske studerende og antallet af udlændinge med

gode jobs i Københavnsområdet stiger. Det er udlændinge, som slår sig ned i København for
en periode. De kender ikke lejeloven og betaler for meget i husleje, hvorfor huslejen på det
private lejeboligmarked stiger generelt. Dermed er der ikke plads til alle i København. Det er et
strukturelt problem.
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• Det er paradoksalt, at man kalder København en blå by, når man samtidig fylder havnen op.
• Man vil både have flere boliger, flere virksomheder og flere grønne områder. Det hænger ikke

sammen. man må prioritere.
• Serviceerhverv-kategorien er forældet, da den omfatter for mange brancher. Den bør være

differentieret.
• Strøggadelokalplanerne tilhører en anden tid, bl.a. på grund af den stigende nethandel.
• Nyboders Skole bør ikke udbygges. Der bør i stedet bygges en ny skole. Man kunne have

indrettet Sølvgades kaserne til skole.
• Der mangler en beskrivelse af begrebet "kant".
• Serviceerhvervs-kategorien bør opdeles i fx steder med natbevilling, hoteller,

detailhandelsbutikker osv. Kommuneplanforslaget bør omfatte forslag til hvilke serviceerhverv,
der skal være hvor.

• I øjeblikket styrer markedskræfterne hotelkapaciteten og hvor hotellerne placeres. det bør
kommunen regulere med kommuneplanen.

• Wonderful Copenhagens analyse 10xCopenhagen viser, at turisterne ønsker at møde
københavnerne i hverdagslivet. Det taler for flere boliger i Indre By. I øjeblikket møder turisterne
stort set ingen beboere fra Indre By, når de bevæger sig rundt i bydelen.

• Erhvervslejemål bør indrettes til boliger.
• Der mangler måltal for, hvor langt ned luftforureningen skal.
• Der mangler en beskrivelse af problemet med airbnb-udlejning og mulige løsninger og der

mangler en stillingtagen til administrationen af bopælspligten. Sandsynligheden for, at nye
boliger, hvor der jo ikke er bopælspligt, vil blive udlejet via airbnb eller blive benyttet som
feriebolig, er stor.

• Hvad sker der, hvis udviklingen sættes fri i et geografisk område? Man kunne afprøve, hvordan
et forsøgsområde vil udvikle sig uden regulering, fx med hensyn til boligstørrelser.

• Hvorfor skal steder som foodmarked have status som midlertidige aktiviteter? De bør være
permanente.

• Parkeringsanlæg skal placeres under jorden. Parkeringshuset i Nordhavn med udsigt til vandet
er et dårligt eksempel.

• Husk skoler og børnehaver.
• Begrebet "by med kant" er noget vrøvl.
• Der mangler en overordnet trafikstrategi med mål for trafikken fordelt på trafikarter, ligesom

virkemidler i forhold til trafik mangler at blive beskrevet.
• Der skal skabes mulighed for at differentiere serviceerhverv-kategorien.
• Frem for at udbygge Nyboders Skole bør man bygge en ny skole, gerne en lilleskole.
• Der mangler mål for antal ældreboliger, handicapboliger og seniorboliger. Man skal tænke i

helheder, så fx. ungeboliger kan omdannes til boliger for ældre og omvendt.
• Det skal være muligt at flytte i ældreboliger, handicapboliger, seniorboliger eller

seniorbofællesskaber i den bydel, man er vokset op i.
• Kommuneplanforslaget skal knytte an til klimaplanen ved at beskrive de midler, man vil tage i

bruge for at opfylde målene i klimaplanen.
• Der er mål om, at transport skal være fordelt med 1/3 i bil, 1/3 i offentlig transport og 1/3 på

cykel, men der mangler et slutpunkt for, hvornår målet skal være opfyldt.
• Målene for trafikken bør beskrives med absolutte tal, ikke relative tal.
• Man kan udpege små områder, hvor man har "by med kant", fx. områder, hvor butikkerne skal

være små og hvor turisterne kan møde københavnerne.
• Hvordan er fødselsoverskuddet fordelt på bydele?
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• Tag "by med kant" ud af kommunens sprogbrug. Det er nonsens.
• Det er et fremskridt, at "vækst" er nævnt forholdsvis få gange i det foreliggende forslag til

kommuneplan.
• Kommuneplanforslaget bør forholde sig til Wonderful Copenhagens turismeanalyse

10xCopenhagen.
• Byggeriet Østerport II er et godt eksempel på, hvorfor man med kommuneplan og lokalplaner

skal passe godt på byen.
• Det skal beskrives, hvordan man vil bevare det eksisterende.

 

I mødet den 8. november 2018 besluttede lokaludvalget et høringssvar vedr. forslag til
kommuneplanstrategien. Se bilaget.

 

Lokaludvalgsmedlem Kjeld A. Larsen foreslog med mail den 27. april 2019 til formanden, at
lokaludvalget i mødet den 9. maj 2019 får et indledende diskussionsoplæg fra filosof og direktør for
Arkitektens Forlag Kristoffer Lindhardt Weiss, der sammen med andre forfattere netop har udgivet en
debatbog om Københavns udvikling, "Kritisk by", om den danske velfærdsbys succes og fiasko.

 

Løsning

Høringssvar

Lokaludvalgets medlemmer blev i mødet den 11. april 2019 opfordret til at sende bidrag til
høringssvaret til sekretariatet. Sekretariatet har modtaget bidrag fra Susan Brinck, Jep Loft, Kjeld A.
Larsen og Ingolf Ibus. Se deres bidrag i bilaget.

Formanden foreslår på baggrund af lokaludvalgets høringssvar i november 2018 om forslaget til
kommuneplanstrategi, bemærkningerne i lokaludvalgets møde den 11. april 2019 og
bemærkningerne fra Susan Brinck, Jep Loft, Kjeld A. Larsen og Ingolf Ibus nedenstående
høringssvar til Økonomiforvaltningen, idet Økonomiforvaltningen har bedt om, at svaret leveres i to
skemaer, jf. bilag 2.

"Økonomiforvaltningen har den 20. marts 2019 sendt forslag til Københavns Kommuneplan 2019 i
intern høring i lokaludvalgene med svarfrist den 14. maj 2019.

Lokaludvalgets høringssvar fremgår af de vedlagte to skemaer med generelle bemærkninger (inkl.
uddrag af Indre By Bydelsplan 2017-20) og konkrete bemærkninger.

Overordnet er det lokaludvalgets indtryk, at kommuneplanforslaget i hovedsagen retter sig mod nye
byudviklingsområder og udsatte byområder. Svaret på udfordringer i et eksisterende, relativt
velfungerende byområde som Indre By er enten at gøre ingenting eller at styrke de træk ved bydelen,
der fortrinsvis gavner pendlere, brugere, gæster og turister i Indre By.
Kommuneplanforslaget indeholder stort set ikke brugbare svar for bydelens beboere og erhvervsliv.
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Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
formand"

 

Borgermøde

Formanden har vurderet, at lokaludvalgets møde den 9. maj 2019 skal fokusere på at få vedtaget
lokaludvalgets høringssvar på den interne høring om kommuneplanforslaget, men er enig i, at der er
et aktuelt behov for en bred offentlig debat om Københavns udvikling.

Formanden foreslår derfor, at lokaludvalget holder et borgermøde om Københavns udvikling efter
sommerferien, når kommuneplanforslaget er i offentlig høring med oplæg fra Kristoffer Lindhardt
Weiss og evt. også andre forfattere, der har bidraget til bogen "Kritisk by".

Økonomi

Det foreslås, at der afsættes 20.000 kr. til et borgermøde om Københavns udvikling. Der vil være
udgifter til annoncering, lokaleleje, forplejning og honorar. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

Videre proces

Sekretariatet sender høringssvaret til Økonomiforvaltningen.

Efter den interne høring vil Økonomiforvaltningen udarbejde en hvidbog, der behandler
høringssvarene med forvaltningens bemærkning til ændringsforslag. Herefter revideres forslaget til
kommuneplanen, som vil blive behandlet i Økonomiudvalget den 13. august og i
Borgerrepræsentationen den 22. august 2019, inden den sendes i offentlig høring.

Lokaludvalget er vært for et borgermøde om Københavns udvikling, når kommuneplanforslaget er i
offentlig høring.

Beslutning
Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at lokaludvalget sender et
høringssvar, som består af dels en tekstdel og dels et skema med generelle og konkrete
bemærkninger.

 

Ændringsforslag vedr. tekstdelen af høringssvaret:

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at tekstdelen af høringssvaret
relaterer kommuneplanforslaget til hovedtemaer i den politiske debat i Indre By:
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• Natteliv
• Sundhed
• Turisme
• Klima
• Trafik og offentlig transport

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget spørger om, hvorfor
vedtagelsen af kommuneplanstrategien og udarbejdelsen af forslag til kommuneplan ligger oven i
hinanden, og tilkendegiver, at ressourcerne i højere grad end nu bør prioriteres til borgerdialog om
forslaget til kommuneplan.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget tilkendegiver, at
Indre By Bydelsplan 2017-20 burde være afspejlet i forslaget til kommuneplan, og at lokaludvalget
beder om, at næste forslag til kommuneplan tager afsæt i bydelsplanerne, som derfor også skal
opprioriteres ressourcemæssigt.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget roser forvaltningen
for, at begrebet "vækst" er nedtonet i forslaget til kommuneplan.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget tilkendegiver, at
efter lokaludvalgets vurdering er takten for byggeri i København for hurtig, hvilket kan ses
i byggeriernes kvalitet. 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget udtrykker tvivl om
befolkningsprognosen og det forventede behov for boliger.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ole Bang om, at lokaludvalget udtrykker sig markant om
behovet for initiativer, der sikrer, at man når målene i klimaplanen indenfor for den besluttede frist.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at lokaludvalget tilkendegiver, at
det med bekymring kan konstatere, at væksten i kapitalfondes opkøb af ejendomme og boliger i Indre
By, udbredelsen af airbnb og hotellignende virksomhed i Indre By samt de stigende boligpriser i Indre
By, er ved at ændre bydelen. 
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Niels Kongshaug og Bent Lohmann om, at
lokaludvalget foreslår, at der stilles krav om, at materialer, der anvendes til  byggeri i Indre By, skal
være bæredygtige.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget gør opmærksom på,
at et stigende antal butikker i Indre By er ledige.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at lokaludvalget gør opmærksom på,
at lejligheder i Rosengården er købt, så de kan bruges til hotellignende virksomhed.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ole Bang om, at lokaludvalget gør opmærksom på, at
der pågår køb af lejligheder på Gammelholm til brug for hotellignende virksomhed, og at det ændrer
kulturen i byen, ligesom skatteborgere forsvinder.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Erik Frandsen om, at lokaludvalget tilkendegiver,
at der for hhv. pendlere og beboere.bør være forskellige vilkår for bilparkering i Indre By.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Hannibal C. Holt om, at lokaludvalget tilkendegiver, at
lokale butikker presses ud, fordi ejendomsejere har urealistiske forventninger til huslejeniveauet og
fordi de kan trække underskuddet fra i skat.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Hannibal C. Holt om, at lokaludvalget tilkendegiver, at
lejeniveauet i Indre By er et generelt problem for bydelen.

 

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Hannibal C. Holt om, at lokaludvalget tilkendegiver, at
ikke alle erhverv er ønskelige i hverken Indre By eller i kommunen som helhed, og at man bør
undersøge hvilke erhverv, der bidrager med skat.

 

Lokaludvalget bemyndigede formanden til sammen med sekretariatet at formulere tekstdelen i
høringssvaret på baggrund af de tiltrådte ændringsforslag.
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Ændringsforslag til skemadelen af høringssvaret:

Bemærkning  nr. 1:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at han sammen med sekretariatet
sammenfatter Susans Brinck bemærkninger til en kommentar til forordet i forslaget til kommuneplan.

 

Bemærkning nr. 2:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om at bemyndige formanden til
sammen med sekretariatet at omformulere budskabet, så det fremstår mindre bastant.

 

Bemærkning nr. 3:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck om, at der tilføjes en sætning om, at i
en plan for, hvordan der kan bygges i historiske bydele, bør der være et princip mod at bygge
hævede butikker ind i gårdrum.

 

Bemærkning nr. 8:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at anden halvdel af bemærkningen
slettes.

 

Bemærkning nr. 10:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at bemærkningen formuleres, så
budskabet er, at lokaludvalget ønsker, at der besluttes trafikpolitiske initiativer, som vil reducere
mængden af pendlertrafik til og gennem Indre By væsentligt.

 

Bemærkning nr. 13:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at bemærkningen formuleres:
"Tilsyneladende opføres højhuse i København i øjeblikket tilfældigt og uden en plan. Højhuse i
København bør opføres efter en plan. Af planen skal det fremgå, at der ikke opføres højhuse i eller
omkring Indre By."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Gunna Starck og Bent Lohmann om, at bemærkningen
fortsættes med: "I øvrigt er højhuse næppe godt for bymiljøet i det omkringliggende område".

 

Bemærkning nr. 16:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jan Frederik Hansen og Bent Lohmann om, at
bemærkningen formuleres: "Man kan med kommuneplanen og lokalplaner sikre, at sidegader i Indre
By med tiden udvikles til gader med små butikker, hvor turisterne kan møde københavnerne."
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Bemærkning nr. 17:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at 1. sætning i bemærkningen
formuleres: "Forudsætningen for en indsats for at tiltrække flere store internationale events til
København bør være, at der besluttes en plan for, hvordan events fordeles ud over hele København
og ikke koncentreres til Indre By".

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at 2. sætning i bemærkningen
formuleres: "Sådanne events kan ændre hverdagslivet i Indre By, mens de pågår."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann og Hannibal C. Holt om, at 3. sætning i
bemærkningen formuleres: "Før man godkender, at København skal være vært for en event, skal det
undersøges, hvad København får ud af eventen, og man skal have et overblik over eventens
økonomiske konsekvenser for kommunen. Events i København skal have kvalitet og understøtte
byens image."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Vexø om, at lokaludvalget tilkendegiver, at
afviklingen af events skal tage hensyn til beboere og lokale erhverv.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Vexø om, at lokaludvalget foreslår, at borgerne
tilbydes en app, som i "real time" viser, hvor der foregår events, demonstrationer mv, så borgerne
kan tage højde herfor, når de færdes i byen.

 

Bemærkning nr. 18:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Niels Kongshaug om, at lokaludvalget foreslår, at der
skal stilles krav om, at materialer, der anvendes til  byggeri i Indre By, skal være bæredygtige.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Niels Kongshaug om, at lokaludvalget tilkendegiver, at
bevarende lokalplaner i Indre By skal sikre, at et kvarter ikke skifter karakter.

 

Bemærkning nr. 19:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at bemærkningen relateres til
forordet i forslaget til kommuneplan og ikke til side 28 i forslaget til kommuneplan.

 

Bemærkning nr. 20:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jan Frederik Hansen om, at 2. sætning i bemærkningen
formuleres: "Bl.a. af den grund bør rammebetingelserne for detailhandlen forbedres."

 

Bemærkning nr. 21:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Anton Skovle om, at 2. sætning i bemærkningen
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formuleres: "Men kommunen skal ikke desto mindre huske, at den er myndighed, og at den skal
håndhæve love og regler."

 

Bemærkning nr. 23:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at følgende føjes til 2. afsnit i
bemærkningen: Et sådant skift bør Københavns Kommune arbejde for både lokalt, nationalt og
internationalt."

 

Bemærkning nr. 27:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at følgende føjes til
bemærkningen: "Københavns karréstruktur med gårdmiljø skal bevares i videst muligt omfang."

 

Bemærkning nr. 30:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Dorthe Lindberg om, at 2. sætning i bemærkningen
afsluttes: "..., man bor i."

 

Bemærkning nr. 33:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at bemærkningen formuleres: "Der
mangler en beskrivelse af problemet med hotellignende virksomhed, herunder airbnb-udlejning, og
mulige løsninger, og der mangler en stillingtagen til administrationen af bopælspligten.
Sandsynligheden for, at nye boliger, hvor der jo ikke er bopælspligt, vil blive udlejet som
hotellejlighed eller via airbnb o.l., er stor."

 

Bemærkning nr. 34:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jan Frederik Hansen om at slette bemærkningen.

 

Bemærkning nr. 36:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ole Bang om, at 1. sætning i bemærkningen
formuleres: "Kommuneplanforslaget bør forholde sig til konsekvenserne af den stigende nethandel."

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Erik Frandsen om, at der til 1. sætning tilføjes:
"Nethandlen giver øget transport af pakker, hvilket stiller krav til infrastrukturen".

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Dorthe Lindberg om, at der til 1. sætning
tilføjes: "Nethandlen medfører et affaldsproblem, da modtagere af pakker skal af med emballage."
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at 2. sætning omformuleres,
så budskabet er, at lokaludvalget ønsker, at man ser på strøggadelokalplanerne i lyset af, at stadig
flere butikker i strøggaderne står tomme.

 

Bemærkning nr. 38:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at bemærkningen slettes.

 

Bemærkning nr. 39:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at bemærkningen formuleres: "Man
kan med kommuneplanen og lokalplaner sikre, at sidegader i Indre By med tiden udvikles til gader
med små butikker, hvor turisterne kan møde københavnerne."

 

Bemærkning nr. 41:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ingolf Ibus om, at lokaludvalget henviser til sit
høringssvar vedr. planen for vejstøj.

 

Bemærkning nr. 49:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at bemærkningen slettes.

 

Bemærkning nr. 50:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann og Jan Frederik Hansen om, at
bemærkningen omformuleres, så budskabet er, at planerne om klimatilpasning kan have uønskede
konsekvenser for den eksisterende by, og at der som eksempel henvises til skybrudsprojektet for Skt.
Jørgens Sø.

 

Bemærkning nr. 51:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at bemærkningen formuleres: "Hvis
man ønsker, at havneløbet skal anvendes til rekreative aktiviteter, skal der ikke tillades
byggeprojekter, som indsnævrer havneløbet."

 

Bemærkning nr. 52:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld. A. Larsen om, at bemærkningen omformuleres,
så budskabet er, at kommuneplanforslaget bør være baseret på en strategi, der inkluderer borgerne,
og hvor rammerne for Københavns udvikling er til diskussion.
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Bemærkning nr. 53:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at bemærkningen slettes.

 

Bemærkning nr. 54:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Niels Kongshaug om, at sidste sætning i bemærkningen
slettes.

 

Bemærkning nr. 56:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Erik Frandsen om, at lokaludvalget nævner sin
prioriteringsliste for bilparkering i Indre By, fremfor blot at henvise til listen i Indre By Bydelsplan.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at listen med hovedkategorierne for
trafiktyper ikke nummereres, at listen opstilles i alfabetisk orden og at det nævnes, at listen ikke er en
prioriteret liste.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Kjeld A. Larsen om, at lokaludvalget nævner, at det
senere vil forsøge at udarbejde en prioriteret liste.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Sally Mountfield om, at "løbehjul" nævnes i listen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Ingolf Ibus om, at  "delebiler" nævnes i listen.

 

Bemærkning nr. 59:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Lise Smørum om at slette "...fx en lilleskole." i 1.
sætning i bemærkningen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Erik Frandsen om at slette 2. sætning i
bemærkningen.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget foreslår, at man
undersøger muligheden for at genåbne Nørre Vold Skole, idet der mangler en skole til børn i Nørre
Kvarter og Nansensgade-kvarteret.

 

Bemærkning nr. 61:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Jens Vexø om, at bemærkningen omformuleres, så
budskabet er, at man skal se på konsekvenserne af den stigende nethandel.
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Bemærkning nr. 63:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at bemærkningen afsluttes med: "På
sigt skal der være en balance mellem nattelivet og øvrige aktiviteter i Middelalderbyen og tilstødende
kvarterer. Bevillingspolitikken skal afspejle dette overordnede mål."

 

Ny bemærkning:
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Marietta Bonnet om, at lokaludvalget bemærker, at
kommuneplanforslaget bør forholde sig til den stigende støj i byen, idet det ikke er tilstrækkeligt kun
at forholde sig til vejstøjen.

 

 

Ad indstillingens 1. at:

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Økonomiforvaltningen om forslag til Københavns
Kommuneplan 2019, der fremgår af løsningsafsnittet samt bilag 2 med de tiltrådte ændringsforslag.

Ad indstillingens 2. at:

Lokaludvalget afsatte 20.000 kr. til et borgermøde om Københavns udvikling, der holdes efter
sommerferien, når kommuneplanforslaget er i offentlig høring. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

Bilag
1. Forslag til Københavns Kommuneplan 2019 - Verdensby med ansvar, intern høring
2. Udkast til høringssvar fra Indre By Lokaludvalg om forslag til kommuneplan 2019 (skemaer)
2a. Uddrag af Indre By Bydelsplan 2017-20 (ikke på papir)
3. Bemærkninger fra Susan Brinck
4. Fra Kjeld A. Larsen: Elementer til høringssvar Kommuneplan 2019 Indre By Lokaludvalg
5. Fra Kjeld A Larsen: Til det interne høringssvar i forbindelse med Kommuneplan
6. Fra Ingolf Ibus: Trafikpolitikken i København
7. Bemærkning fra Jep Loft
8. Indre By Lokaludvalgs høringssvar om forslag til kommuneplanstrategi,november 2018
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Status på events i Indre By (2019-0120231)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte status på events i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter status på events i Indre By
2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at  tage initiativer vedr. events i Indre By på

baggrund af lokaludvalgets drøftelse i mødet den 9. maj 2019.

Problemstilling

Lokaludvalget havde den 25. april 2019 et internt dialogmøde med NusNus Aps om Distortion 2019 i
Indre By. Se omtalen af mødet i bilaget.

Lokaludvalget har fået svar fra overborgmesteren på dets henvendelse til Økonomiudvalget, Teknik-
og Miljøudvalget og Kultur- og Fritidsudvalget om EM i herrefodbold i København i 2020 med fanzone
i Indre By, World Pride og Outgames i København i 2020 samt Tour de France-starten i Indre By
i 2021. Se bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter status på events i Indre By og bemyndiger ham til at 
tage initiativer vedr. events i Indre By på baggrund af lokaludvalgets drøftelse.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Den 14. maj 2019 har lokaludvalget et internt dialogmøde med Kultur- og Fritidsforvaltningen, Teknik-
og Miljøforvaltningen og DBU om EM i herrefodbold i København i 2020 med fanzone i Indre By.

 

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede status på events i Indre By. Der var følgende bemærkninger i
drøftelsen:

• På lokaludvalgets dialogmøde den 25. april 2019 med arrangørerne af Distortion 2019,
viste det sig, at de mangler overblik over arrangementet.

• Lokaludvalget skal gøre opmærksom på, at arrangørerne ikke har styr på Distortion
2019.

• Lokaludvalget skal bede om en redegørelse om, hvordan borgerne i områder omkring
Distortion-aktiviteterne orienteres.

• Lokaludvalget skal bede om en redegørelse om, hvordan crowd control håndteres i
forbindelse med Distortion 2019, eftersom den var utilstrækkelig i forbindelse med
Distortion 2018 på Rådhuspladsen.

• Det var tydeligt, at arrangørerne kom til dialogmødet den 25. april 2019, fordi de er
forpligtet til at tale med lokaludvalgene i bydele med Distortion. Den sikkerhedsansvarlige
deltog ikke i mødet.

• Vagtselskabet, man sætter til at udføre crowd control, er næppe kompetente til det. Det
kræver en særlig uddannelse.

• Lokaludvalget bør få bekræftet, at sikkerheden omkring Distortion 2019 sker i samarbejde
med politiet og kommunens natteværter.

2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til sende et brev til Teknik- og Miljøforvaltningen med
ovennævnte bemærkninger mv.. Brevet sendes også til Københavns Politi, natteværterne,
beboerforeningerne i Indre By m.fl.

 

Bilag
1. Artikel om Distortion 2019
2. Indre By Lokaludvalg om EM i fodbold i 2020 og Tour de France i 2021
3. Svar fra overborgmesteren
3a. Svar fra forvaltningerne om store begivenheder
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Status på nattelivet i Indre By (2019-0120365)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte status på nattelivet i Indre By.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter status på nattelivet i Indre By på baggrund af de oplysninger,
der fremkom på lokaludvalgets offentlige møde den 25. april 2019 om Restaurationsloven

2. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at tage initiativer på baggrund af drøftelsen.

Problemstilling

Lokaludvalget var den 25. april 2019 vært for et offentligt møde om Restaurationsloven, der er
grundlaget for administration af alkoholbevillinger og nattilladelser til natklubber, barer osv. På mødet
orienterede advokat Gry Asnæs om loven og om hvordan den kan anvendes. Se en opsamling på
mødet i bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter status på nattelivet i Indre By på baggrund af de
oplysninger, der fremkom på det offentlige møde om Restaurationsloven. Formanden foreslår
endvidere, at lokaludvalget bemyndiger ham til at tage initiativer på baggrund af drøftelsen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

 

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede status på nattelivet i Indre By på baggrund af de oplysninger, der
fremkom på lokaludvalgets offentlige møde den 25. april 2019 om Restaurationsloven. Der var
følgende bemærkning i drøftelsen:

• Orienteringen om Restaurationsloven var nedslående for borgerne. 
• Borgerne skal arbejde på ændringer på den lange bane, da der er behov for lovændringer

og da en ændret praksis i Bevillingsnævnet først kan ses i gadebilledet efter nogle år.
2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at tage initiativer på baggrund af drøftelsen.
3. Lokaludvalget udpegede formandskabet til at stå for et debatvognsarrangement om temaer i

Indre By, hvortil folketingkandidater fra Københavns Storkreds inviteres til at deltage.
Arrangementet skal særligt have fokus på nattelivet og sundhed samt på turisme, klima
og trafik.

4. Lokaludvalget afsatte en ramme på 20.000 kr. til arrangementet. pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

 

Bilag
Opsamling på borgermøde om restaurationsloven den 25. april 2019
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INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2019-0120519)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Problemstilling

Lokaludvalgets arbejdsgrupper

• Byudviklingsgruppen

• Restaurations-, Nattelivs- og Eventgruppen

• Puljegruppen

Kontaktgrupper

• Kultur

• Idræt, sundhed og ældre

• Turisme

• Erhverv

• Socialområdet

• Børn og unge (vakant)

• Integration (vakant)

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Repræsentation i Samarbejdsforum for nattelivet

• Følgegruppen vedr. vandkulturhus på Papirøen
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• Godsnetværket

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

1. Middelalderbyen

2. Metropolzonen (Postdistrikt København V)

3. Nansensgade-kvarteret

4. Øster Farimagsgade-kvarteret

5. Østerport

6. Frederiksstaden og Nyboder

7. Gammelholm og Nyhavn

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

 

 

Beslutning
Kjeld A. Larsen oplyste, at Byudviklingsgruppen har møde den 29. maj 2019 kl. 17.
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  B-sag: Høringssvar om lokalplanforslaget "Laksegade Øst" (2019-0119677)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at skrive og sende lokaludvalgets høringssvar
ved lokalplanforslaget "Laksegade Øst".

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til sammen med lokaludvalgets næstformænd og
sekretariatet at skrive og sende lokaludvalgets høringssvar vedr. lokalplanforslaget "Laksegade
Øst" til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen har sendt lokalplanforslaget "Laksegade Øst" i offentlig høring i
perioden 8. april-3.juni 2019. Se bilaget.

Baggrunden for lokalplanforslaget er, at Danske Banks hovedkvarter ved Holmens Kanal og den
østlige del af Laksegade er blevet solgt og forventes fraflyttet fra år 2023 og frem. Ejendommens nye
ejere ønsker at omdanne området til et blandet, fodgængervenligt bykvarter med butikker i
stueetagen og mulighed for boliger og erhverv på de øvre etager. Bygherres intention for butikslivet
er at skabe et højkvalitets handelsmiljø efter et ’Nordic Designer´s Village’- koncept.

Projektet er ikke i overensstemmelse med kommuneplan 2015. Der er derfor udarbejdet et forslag til
kommuneplantillæg, som geografisk udvider City Bymidte detailhandelsramme til også at dække
lokalplanområdet. Der tillades samlet set ikke yderligere butiksareal i bymidten.

Med respekt for kvarterets bevaringsværdige bygninger ombygges stueetagerne i et vist omfang med
større vinduespartier og flere indgange for at fremme handelslivet og oplevelserne i gadeplan. Et
eksisterende parkeringshus i Asylgade ønskes fjernet, og der kan i stedet opføres nyt byggeri med
butik i stueetagen og almene boliger på de øvre etager. Den eksisterende erhvervsbygning mod
Bremerholm fra 1968 ønskes ombygget til et nyt udtryk og indrettes med publikumsorienteret
stueetage og boliger og erhverv på de øvrige etager. Både nyt byggeri og ombygninger skal udføres
med respekt for områdets arkitektoniske egenart og den høje bygningsmæssige kvalitet, som præger
lokalplanområdet og kvarteret omkring. Bygherre har oplyst, at det samlede bruttoetageareal i
lokalplanområdet, inkl. nybyggeri, udgør 36.585 m2.
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Sammen med forvaltningen er lokaludvalget vært for et borgermøde den 15. maj 2019 om
lokalplanforslaget og om udviklingen af området omkring Danske Bank-bygningen.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til sammen med lokaludvalgets næstformænd
og sekretariatet at skrive og sende lokaludvalgets høringssvar ved lokalplanforslaget "Laksegade
Øst" til Teknik- og Miljøforvaltningen. Høringssvaret baseres på lokaludvalgets bemærkninger i
mødet den 9. maj 2019, borgernes bemærkninger i borgermøde den 15. maj 2019 samt
lokaludvalgets høringssvar af 28. februar 2019 om lokalplanforslag "Lille Kongensgade-karreen" (se
bilaget).

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 15.000 kr. til borgermødet den 15. maj 2019. Pengene tages af
puljen til borgerdialogaktiviteter.

Videre proces

Formanden skriver lokaludvalgets høringssvar og lægger det på bliv hørt-portalen.

Sammen med forvaltningen er lokaludvalget vært for et borgermøde den 15. maj 2019 om
lokalplanforslaget og om udviklingen af området omkring Danske Bank-bygningen.

Forvaltningen oplyser, at indstillingen om endelig vedtagelse af lokalplanen forventes forelagt
Borgerrepræsentationen medio 2019.

Beslutning

Lokaludvalget bemyndigede formanden til sammen med lokaludvalgets næstformænd og
sekretariatet at skrive og sende lokaludvalgets høringssvar vedr. lokalplanforslaget "Laksegade Øst"
til Teknik- og Miljøforvaltningen.

Bilag
1. Lokalplanforslaget Laksegade Øst
2. Indstilling og Borgerrepræsentationens beslutning 28. marts 2019
3. Indre By Lokaludvalg om lokalplanforslag for Lille Kongensgade-karreen
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  B-sag: Opfølgning på borgermøde om Skt. Pauls Plads (2019-0118442)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at holde et borgermøde, hvor der bliver arbejdet videre med
skitseforslaget vedr. indretning af Sankt Pauls Plads.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg udpeger formandskabet samt Jan Frederik Hansen, Lean Milo og Niels
Kongshaug til at planlægge og gennemføre et borgermøde, hvor der nedsættes
arbejdsgrupper, som sammen med lokaludvalget skal varetage den videre proces vedr. en
mulig fremtidig indretning af Skt. Pauls Plads.

2. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 20.000 kr. borgermødet. Pengene tages af
puljen til borgerdialogaktiviteter.

Problemstilling

Lokaludvalget var den 30. april 2019 vært for et borgermøde om Skt. Pauls Plads, hvor et
skitseforslag (se bilaget) for en eventuel fremtidig indretning af pladsen blev præsenteret for de 67
fremmødte borgere.

Forslaget er blevet til igennem et samarbejde med Sankt Pauls Kirke og lokale ejer- og
beboerforeninger. 

Et flertal af de fremmødte tog godt imod skitseforslaget. Et mindretal ytrede sig kritisk om forslaget.

I borgermødet blev der således hovedsageligt talt om mindre detaljer vedr. pladsens indretning,
ligesom der var ønske om at nedsætte arbejdsgrupper, som sammen med lokaludvalget skal
varetage den videre proces.

Løsning

Formanden foreslår, at tovholdergruppen planlægger og gennemfører et borgermøde, hvor der
nedsættes arbejdsgrupper, som sammen med lokaludvalget skal varetage den videre proces vedr.
en mulig fremtidig indretning af Skt. Pauls Plads, og herunder ser på finansiering af projektet.

Økonomi
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Formanden foreslår, at lokaludvalget afsætter en ramme på 20.000 kr. af til et borgermøde. Der vil
være udgifter til  annoncering, lokaleleje, forplejning og evt. også til honorar til udarbejdelse af
tegningsmateriale.

Videre proces

Lokaludvalgets tovholdere vedr. Sankt Pauls Plads planlægger og gennemfører borgermødet.

Beslutning

1. Lokaludvalget udpegede formandskabet samt Jan Frederik Hansen, Lean Milo og Niels
Kongshaug til at planlægge og gennemføre et borgermøde, hvor der nedsættes
arbejdsgrupper, som sammen med lokaludvalget skal varetage den videre proces vedr. en
mulig fremtidig indretning af Skt. Pauls Plads.

2. Lokaludvalget afsatte en ramme på 20.000 kr. borgermødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

Bilag
Skitseforslag
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  B-sag: Det Blå Råd (2019-0119692)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at søge optagelse i Det Blå Råd, der skal rådgive By & Havn i
udviklingen af havnen, så alle brugeres perspektiver kommer med.

hIndstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg søger optagelse i Det Blå Råd, der skal rådgive By & Havn i
udviklingen af havnen, så alle brugeres perspektiver kommer med

Problemstilling

Den 30. april 2019 skrev Christianshavns Lokaludvalg til Amager Vest Lokaludvalg, Amager Øst
Lokaludvalg, Indre By Lokaludvalg, Kongens Enghave Lokaludvalg, Valby Lokaludvalg, Vesterbro
Lokaludvalg og Østerbro Lokaludvalg:

"Jf. ”Det Blå Rum – strategi for Københavns rekreative havn” planlægger By & Havn at etablere Det
Blå Råd, som præsenteres som et formaliseret samarbejdsforum for havnens brugere.

Christianshavns Lokaludvalg støtter oprettelsen af et sådant råd, men har foreslået By & Havn, at
beboere langs havnen og kanalerne bliver repræsenteret i rådet, så det sikres, at udviklingen af
havnen sker under hensyntagen til de mange lokale borgere, der enten har bolig ud til vandet og/eller
anvender arealerne langs vandet til rekreative formål.

Konkret har vi foreslået, at Christianshavns Lokaludvalg og eventuelt også andre lokaludvalg får
sæde i Det Blå Råd.

Så hermed en opfordring til jer om at søge optagelse i Det Blå Råd.

Læs mere om rådet her:

http://www.byoghavn.dk/presse/nyheder/2019/kbenhavns+bl+byrum+skal+udvikles+sammen+med+brugerne.aspx".

Løsning

Følgende fremgår af "Det Blå Byrum", som er By & Havns strategi fra december 2018 for
Københavns rekreative havn:

"Dialog og samarbejde - vi tager brugerne med på råd
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Det blå råd er et samarbejdsforum for havnens brugere. I rådet vil indgå repræsentanter fra klubber,
foreninger, kommercielle og kulturelle aktører m.m. Det blå råd skal rådgive By & Havn i udviklingen
af havnen, så alle brugeres perspektiver kommer med.

Rådet skal mødes flere gange om året og kan bl.a. nedsætte arbejdsgrupper, der fokuserer på
udvalgte temaer, såsom den gode havnekultur, nye aktiviteter på vandet, initiativer til fremme af
tryghed mm."

 

Formanden mener, at beboerne langs havnen skal repræsenteres i Det Blå Råd, så deres interesser
varetages, når By & Havn skal rådgives om udvikling af havnen.

Formanden foreslår derfor, at Indre By Lokaludvalg søger optagelse i Det Blå Råd.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at søge optagelse i Det Blå Råd.

Bilag
1. Det Blå Byrum - strategi for Københavns rekreative havn
2. BYHAVN Kort med "fyrtårne"
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  B-sag: Projekt for Søerne, bæredygtig bypark (2019-0119688)

Indre By Lokaludvalg skal bemyndige formanden til at meddele borgeren bag projektforslaget
"Projekt: De Indre Søer - bæredygtig bypark", at lokaludvalget tager stilling til det, når det har holdt et
borgermøde om Søernes herlighedsværdi og rekreative værdi.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger ham til at meddele borgeren bag projektforslaget "Projekt:
De Indre Søer - bæredygtig bypark", at lokaludvalget tager stilling til det, når det har holdt et
borgermøde om Søernes herlighedsværdi og rekreative værdi, jf. løsningsafsnittet.

Problemstilling

Med mail den 22. februar 2019 skrev en borger til Nørrebro Lokaludvalg, Indre By Lokaludvalg,
Østerbro Lokaludvalg og Vesterbro Lokaludvalg:

"Projekt: De Indre Søer - bæredygtig bypark

Er der interesse for et samarbejde om projektet her ?

Projektgruppen har kørt nogle måneder nu, der resterer en uddybning, men konceptet er rimeligt på
plads. Projektet fremlægges på møde med TM borgmester i maj og drøftes med forvaltningen i
marts. Vi er naurligvis interesseret  i lokaludvalgenes holdning, bemærkninger og opbakning og
møder gerne op til en drøftelse af projektet og et muligt samarbejde. Danmarks
Naturfredningsforening anbefaler (vedhæftet) .

Vi er to arkitekter og en lærer fra Nørrebro med relevant viden om miljø, byplanlægning og lokale
forhold.

Må vi høre fra jer."

 

Med mail den 18. april 2019 rykkede borgeren sekretariatet for et svar fra Indre By Lokaludvalg:

"Kære Christian Christensen

Først i april stillede du os i udsigt lokaludvalgets bemærkninger til det fremsendte forslag.
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Der har siden været afholdt møde med TM forvaltningen og her som hos DN og DOF er der positive
tilkendegivelser. Stadsarkitekten har fået projektet tilsendt og vi har møde med TM borgmester i
næste måned.

Opnår vi politisk og økonomisk støtte, fortsætter uddybning, hvor lokaludvalgene indbydes.

Projektbeskrivelsen er opdateret og du får den her vedhæftet.

Må vi høre fra jer snarest."

 

Projektforslaget, der ses i bilaget, omfatter bl.a.

• Ensretning af alle Søgaderne
• Etablering af en kraftig vegetation for filtrering og afskærmning mod støv, støj og emission og

for øget CO2 optag i randzonen mod Åboulevarden, Søgaderne, Fredensbro, Østerbrogade,
Kampmannsgade og Gl. Kongevej. 

• Regulering af cykelstien på vestsiden i to adskilte spor med sikret afgrænsning mod den
gående færdsel.

• En bro for gående og cyklende færdsel over Sortedamssøen med en placering, der relaterer sig
til skoler / opland.  

• Etablering rundt i søernes bredzone en ny, kreativ og robust vegetation, nye biotoper.
• Etablering af en eller flere mindre fugleøer i både Peblinge- og Sortedamssøen som ruge- og

rastested for stand- og trækfugle.
• Forbedring af vandkvaliteten ved mekanisk og biologisk rensning for at opnå større biodiversitet

i plante- og dyrelivet.

Løsning

Formanden foreslår, at han bliver bemyndiget til meddele borgeren,

• at lokaludvalget i princippet støtter alle tiltag, der styrker Søernes herlighedsværdi, rekreative
værdi og naturliv

• at lokaludvalget i øjeblikket har fokus på at hindre, at Sankt Jørgens Sø indrettes til et
skybrudsbassin. 

• at lokaludvalget planlægger at holde et borgermøde om Søernes herlighedsværdi  og rekreative
værdi, når der er truffet beslutning om skybrudsprojektet for Sankt Jørgens Sø.

• at "Projekt: De Indre Søer - bæredygtig bypark" kan drøftes på et sådant borgermøde
• at lokaludvalgets stillingtagen til projektet bl.a. vil afhænge af udfaldet af borgermødet.

Økonomi

Intet.

Videre proces
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Formanden skriver til borgeren om lokaludvalgets beslutning.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at meddele borgeren bag projektforslaget "Projekt:
De Indre Søer - bæredygtig bypark", at lokaludvalget tager stilling til det, når det har holdt et
borgermøde om Søernes herlighedsværdi og rekreative værdi, jf. løsningsafsnittet.

Bilag
De Indre Søer - projektbeskrivelse
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  B-sag: Dantes Plads (2019-0119681)

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status vedr. Dantes Plads til efterretning, jf. bilaget.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Kjeld A. Larsen 24. april 2019:

"Det planlagte p-anlæg under Dantes Plads er taget på dagsordenen i TMU igen på mandag,
angivelig fordi et af partierne har erkendt at have begået en fejl.

Jeg opfordrer til at også lokaludvalget tager p-anlægget på dagsordenen igen.

Jeg vedhæfter en mailudveksling mellem en borgergruppe på Dantes Plads og en medarbejder fra
TMF, som jeg har fået tilsendt via min kontakt med borgergruppen.

Jeg finder, at besvarelsen af henvendelsen er yderst arrogant, og derudover hæfter jeg mig ved
beskrivelsen af Dantes Plads. Pladsen betegnes som en offentlig vej, hvorfor kommunen ikke har
pligt til at høre beboerne om noget som helst. Her kan kommunen gøre som den vil uden at informere
og inddrage beboerne (en byggesag).

Jeg synes, at vi skal anmode forvaltningen om at redegøre for begrebet offentlig vej i forbindelse med
etablering af pladser.

Der er grelle eksempler på, at man ophøjer vejkryds efter berømte danskere til pladser, eksempelvis
Georg Brandes Plads. Men i almindelighed er en plads ikke et sted, hvor trafikken kan flyde hen over,
men et sted hvor man opholder sig, og det gør sig også gældende i tilfældet Dantes Plads.

Der er så mange potentielle uhyrligheder forbundet med dette projekt at det burde få en anstændig 
forvaltning, anstændige politikere til at råbe højt: sænkning af grundvandsspejl med fare for skade på
gamle bygninger, støj, luftforurening og klimagasudslip, stigning i biltrafik på Vester Voldgade med
mange cyklister og en skole og sikkerhedsrisici i forbindelse med indpakning af bygninger - og så er
p-anlægget overflødigt set i lyset af kommende metrostationer tæt ved pladsen, primært til brug for
bilister på besøg i nærliggende museer i weekends."
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Sagen "VVM-proces for parkeringsanlæg under Dantes Plads", som Kjeld A. Larsen henviser til, var
på dagsordenen for Teknik- og Miljøudvalgets møde den 29. april 2019, men blev udsat. Se
indstillingen i bilaget.

Kjeld A. Larsen henviser til en mail fra borgergruppen Dantes Plads. Sekretariatet har ikke tilladelse
fra den, der har skrevet på vegne af borgergruppen Dantes Plads, til at offentliggøre vedkommendes
mail. Derfor er mailen ikke er med i denne sagsfremstilling. Forvaltningens svar til borgergruppen ses
i bilaget.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status vedr. Dantes Plads til efterretning. Det er
formandens vurdering, at forvaltningen svarer sagligt og faktuelt rigtigt. At Dantes Plads jf. Vejloven
har status som offentlig vej, selv om den betegnes som en "plads", kan næppe bruges som et
argument for at få forvaltningen og politikerne til  ændre beslutningen vedr. P-anlæg på Dantes
Plads.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalget afventer Teknik- og Miljøudvalgets beslutning i sagen "VVM-proces for
parkeringsanlæg under Dantes Plads".

 

Beslutning

1. Lokaludvalget tog efter en drøftelse status vedr. Dantes Plads til efterretning.
2. På forslag fra Kjeld A. Larsen bad lokaludvalget formanden spørge Vejnavnenævnet om

definitionen på en "plads".

 

Bilag
1. Indstilling og Teknik- og Miljøudvalgets belsutning vedr. VVM-proces for parkeringsanlæg under
Dantes Plads
1a. (bilag 7) Teknik- og Miljøforvaltningens bemærkninger til nabohøring om udkast til
VVM-screening for parkeringsanlæg på Dantes Plads
2. Teknik- og Milhjøforvaltningens svar til borgergruppen vedr. Dantes Plads
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  B-sag: Nyholm (2019-0119690)

Indre By Lokaludvalg skal godkende en indstilling om, at det ikke beslutter eller tilkendegiver en
holdning om Nyholms fremtid.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg ikke beslutter eller tilkendegiver en holdning om Nyholms fremtid, jf.
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Medlemsforslag fra Jep Loft 24. april 2019:

"Jeg foreslår, at lokaludvalget udtaler sin støtte til disse tanker."

Jep Loft henviser til nedenstående debatindlæg, som Allan Mylius Thomsen har skrevet sammen
med Nikolaj Bøgh, konservativ kulturrådmand på Frederiksberg, og Christian Donatzky, radikal
formand for Teknik- og Miljøudvalget i Helsingør. Allan Mylius Thomsen sendte debatindlægget til
Jep Loft den 24. april 2019.

"Red Nyholm

Gennem 500 år satte den danske flåde sit markante præg på landets hovedstad. I forsvaret af den
danske konges vidt udstrakte riger spillede flåden en helt afgørende rolle, og store dele af
København var reserveret flådens aktiviteter. Betydningen for Danmarks historie og for dansk
identitet af de københavnske flådeanlæg, kan næppe overvurderes. Den epoke er nu imidlertid
endegyldigt slut. Med det seneste forsvarsforlig blev det besluttet, at søværnet skal forlade Nyholm,
som var den sidste del af København, hvor søværnet havde aktiviteter.

Nyholm rummer store historiske værdier og arkitekturværdier, hvoraf enkelte er sikrede gennem
fredning, bl.a. mastekranen og hovedvagten. Det gælder dog her -som med andre områder ejet af
Forsvaret - at der findes bygninger, der under normale forhold ville være fredet eller have høj
bevaringsværdig, men som i dag sågar ikke er registrerede som bevaringsværdige bygninger. Derfor
er der helt grundlæggende behov for en vurdering af samtlige bygningers bevaringsværdier, før der
træffes nogen beslutninger om områdets fremtid.

Dernæst er der behov for at sikre, at Nyholm ikke blot overudnyttes til boligbyggeri, sådan som det er
sket med resten af Holmen. Udfordringen er, at salg af bygninger og grunde er en del af
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finansieringen af det nye forsvarsforlig, altså penge, som forsvaret skal bruge til andre ting. Derfor vil
der være stor risiko for, at man blot forsøger at kapitalisere så meget på området som muligt. Men for
Københavns og Danmarks skyld er den beslutning simpelthen for vigtig at overlade til forsvaret selv.
Det må og skal være en fælles national beslutning, hvilken fremtid Nyholm skal have. Det er vigtigt,
at områdets karakter og bebyggelsesplan bevares, navnlig i den nordlige del af området, der rummer
de største arkitekturværdier. Det skal i den forbindelse undgås, at Nyholm blot vokser sammen med
den øvrige by, så områdets særlige karakter af flådeby forsvinder og blot bliver blandet sammen med
det nærliggende Christianshavn, der som handelsby har en helt anden historie at fortælle eftertiden.

Nyholm kan ikke ses isoleret, for området er en unik del af København, som vi ikke får tilbage, hvis
først den er ødelagt. By og Havn har mere eller mindre udviklet hele havnen (der er smallere og
mindre farbar end nogensinde), mest til private boliger. Det er derfor nu vigtigt at kæmpe kampen for
ikke kun at redde men løfte de egentlig ganske få tilbageværende områder af særlig kvalitet, der
belyser Danmarks og Københavns historie. Det er heller ikke fordi, der i fremtiden decideret kommer
til at mangle byudviklingsområder i den østlige del af København. I de næste to årtier kan vi se frem
til enorme boligbyggerier i den resterende del af Nordhavn, på Godsbaneterrænet, Refshaleøen,
Kløvermarken, den planlagte Lynetteholmen samt en række mindre områder. Set i det lys ville det
være utroligt småtænkende at insistere på at udnytte et så lille område med så begrænsede
udnyttelsesmuligheder som Nyholm alene til boliger og eventuelt lidt erhverv.

Danmarks historie og København har brug for at passe på disse få km2, og der bør i samarbejde
med fonde og andre private investorer udvikles en solid forretningsmodel, der fremtidssikrer ikke kun
den fysiske kulturarv, men også stedets identitet. Et vigtigt aspekt i den forbindelse er at sikre
bevarelse og fornuftige omgivelser til Batteriet Sixtus, som efter det vi ved i dag tænkes bevaret - alt
andet ville også være destruktivt vanvid. Batteriet Sixtus rummer Rigets Flag, selve symbolet på
Danmarks suverænitet, som har vajet her siden 1788, og batteriet rummer desuden de salutkanoner,
der bl.a. anvendes ved en lang række officielle og nationale lejligheder.

Det forekommer oplagt at tænke i anvendelsesmuligheder for Nyholm, der bygger videre på
flådehistorien. Et maritimt oplevelsescenter har været nævnt, hvilket vil give meget mening fordi det
vil kunne have fokus på både Københavns fortid og fremtid – måske i mindre skala lidt i stil med
UNESCO Verdensarvsområdet Maritime Greenwich udenfor London, som bl.a. formidler den britiske
flådehistorie.

Mulighederne kan være mange, så længe man tænker på at bevare stedets identitet. Det er ikke så
få muligheder, der er gledet os af hænde ved ikke at styre i tide på resten af Holmen og alene se på
de kortsigtede økonomiske gevinster, der kunne vrides ud af områderne. Nu er det tid til at tage
skeen i den anden hånd og tænke sig godt om, for vi har brug for at redde Nyholm for eftertiden."

 

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget ikke godkender medlemsforslaget, da Nyholm ligger i
Christianshavns Lokaludvalgs område. Spørgsmålet om Nyholms fremtid er en sag, som
Christianshavns Lokaludvalg lægger et stort arbejde i for tiden.
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Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet for Indre By Lokaludvalgs vedkommende.

Sekretariatet oplyser, at Initiativgruppen Nyholm (Christianshavns Lokaludvalg, Fregatten Peder
Skram, Projektgruppen Danmarks Maritime Park på Nyholm og Refshaleøen samt Stiftelsen Georg
Stages Minde), der står bag Charter for Nyholm og den maritime kulturarv i Københavns havn, har et
offentligt arrangement med lancering og pressemøde om Charteret onsdag den 8. maj 2019 kl 11.00
i Officersskolens aula på Nyholm. I forbindelse med lanceringen vil medunderskriverne signere en
planche med Charteret.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede sin holdning til Nyholms fremtid.
2. På forslag fra Bent Lohmann beslutte lokaludvalget at tilkendegive over for Christianshavns

Lokaludvalg, at man følger udviklingen vedr. Nyholm og er bekymret for, at øens værdier kan
gå tabt.
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Puljeansøgninger, maj 2019 (2019-0070219)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til 12 ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår, 

1. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Knitwork.dk på en ansøgning om 48.378 kr. til festivalen
”#Knitwork19 Strikke- og hæklefestival”, som afholdes den 27. – 29. september 2019 i
Kulturhuset Indre By. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at festivalen er målrettet en bred skare af
deltagere, og ikke har et særligt fokus på borgere i Indre By. Desuden har arrangøren bag
festivalen virksomhed med salg af strikke- og hækleprodukter, hvorfor det vurderes, at der kan
være en konflikt mellem arrangementet og arrangørens egne interesser. 

2. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til VILDSKUD på en ansøgning om 10.000 kr. til 
”VILDSKUD FESTIVAL”, som afholdes den 6. – 10 august 2019 på forskellige lokationer i Indre
By og på Amager. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at en stor del af det ansøgte beløb vil gå til
honorar. Lokaludvalget har modtaget flere en ansøgninger til teaterforestillinger, hvorfor
lokaludvalget vil prioritere sine penge til andre aktiviteter

3. at Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om støtte på 30.000 kr. af lokaludvalgets
2020-pulje til gavlmaleriet "Mine grænser", som ønskes opført på to gavle i Hindegade og i
Fredericiagade i perioden fra den 1. juni til 31. august 2020. Tilsagnet er med forbehold for, at
lokaludvalget råder over en pulje i 2020. 

4. at Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje
til arrangementet ”P:I:G Foundation 2019_ Gratis kulturarrangement med mindre prisuddeling til
dette års P:I:G vinder, samt fri koncert og artist talk”, som afholdes den 16. maj 2019 i
Kunstforeningen GL.STRAND. Støtten øremærkes til tryk/materialer, transport og lydmand. 

5. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Lille Bogdag på en ansøgning på 30.000 kr. til
arrangementet ”Lille Bogdag 2019”, som afholdes den 25.-26. maj 2019 på Johan Borups
Højskole. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke specifikt er målrettet borgere i Indre
By, hvorfor lokaludvalget vil prioritere sine midler til andre projekter.

6. at Indre By Lokaludvalg giver afslag på en ansøgning på 50.000 kr. til festivalen ”Syrian Doc
Days 2019”, som afholdes den 4. – 8. september 2019, primært i Cinemateket. Afslaget
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begrundes med, at festivalen ikke specifikt henvender til borgere i Indre By, hvorfor
lokaludvalget vil prioritere sine midler til andre projekter.

7. at Indre By Lokaludvalg giver to borgere tilsagn om 22.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til
arrangementet ”Mikrolitteraturfestival i Nansensgade, arrangeret af Lokalavisen Resonansen”,
som afholdes den 7. september 2019 i Nansensgade på strækningen mellem Ahlefeldtsgade
og passagen til Hotel Ibsens parkering ved Nansensgade 55. 
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 25.000 kr., da det ikke ønsker at give
støtte til ekstern løn/honorarer jf. ansøgers budget.

8. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning om 7.000 kr. til ”Barefoot
Records på Galleri Krebsen - Copenhagen Jazz Festival 2019”, som foregår under
Copenhagen Jazz Festival 2019 den 10.–13. juli 2019. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget jf. retningslinjerne for tildeling af puljemidler ikke
støtter tilbagevendende begivenheder.

9. at Indre By Lokaludvalg giver Kunsten Festivals ApS tilsagn om 7.200 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til workshoppen ”FOLD & FLYV Workshop for børn”, som afholdes den 26. maj 2019
i Nikolaj Kunsthal. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 9.000 kr. da det ikke
ønsker at støtte arrangementets momsudgift.

10. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Kompagni Kanalje på en ansøgning om 27.880 kr. til
forestillingen ”Børneforestillingen Totto, Otto og deres bedste ven Lille”, der afholdes på
Zangenberg Teater i perioden den 2. – 8. november 2019. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget - henset forestillingens størrelse - ønsker at støtte
lokalt forankrede arrangementer.

11. at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Metropolis – Københavns Internationale Teater på en
ansøgning om 50.000 kr. til byvandringen ”Walking Copenhagen herunder byvandring og
udstilling ”Sensuous City” af kunstnerkollektivet Sisters Hope”, som afholdes i perioden den 4. –
24. juli 2019. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget - henset aktivitetens størrelse - ønsker at prioritere
sine midler til andre projekter.  

12. at Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 20.000 kr. i form af en underskudsgaranti
til forestillingen ”Into the Water – Minifestival for klima”, som afholdes på Ofelia Plads den 30.
juni samt den 23. – 25. august 2019. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på
40.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget 12 ansøgninger om støtte.

Løsning
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1. #knitwork19 Strikke- og hæklefestival

Knitwork.dk har ansøgt om 48.378 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til festivalen ”#Knitwork19 Strikke-
og hæklefestival”, som afholdes den 27. – 29. september 2019 i Kulturhuset Indre By. Festivalen har
garn, strik og hækling som omdrejningspunkt, hvor et marked med stande, workshops og debatter
skal samle håndarbejdsinteresserede fra nær og fjern. Festivalen kan i år fejre 5-års jubilæum og vil i
den forbindelse udvide med en række gratis events i form af kunst, musik og cirkus- og
familieworkshops, som foregår på pladsen foran Kulturhuset i et cirkustelt. Det er særligt områdets
børnefamilier, der er målgruppen. Festivalen har til formål at samle folk med interesse for
håndarbejde og tekstil på tværs af alder, geografi og kreative teknikker. En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil gå til leje af cirkustelt og honorarer.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter festivalen.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: Ingen støtte

Begrundelse: Puljeansøgningsgruppen har på et uddybende telefon med arrangøren fået bekræftet,
at festivalen er målrettet en bred skare af deltagere, og ikke med et særligt fokus på Indre Bys
borgere. Derudover er det vores opfattelse, at det er veletablerede gode kræfter, som har virksomhed
med salg af strikke- og hækleprodukter, hvorfor vi vurderer, at der kan være en interessekonflikt
mellem arrangementet og arrangørens egne interesser. Vi kan ikke anbefale at støtte arrangementet
med midler til ikke-kommercielle initiativer, og som ikke er målrettet Indre By borgere.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en Knitwork.dk på en ansøgning på 48.378 kr. til festivalen
”#Knitwork19 Strikke- og hæklefestival”, som afholdes den 27. – 29. september 2019 i Kulturhuset
Indre By. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at festivalen er målrettet en bred skare
af deltagere, og ikke har et særligt fokus på borgere i Indre By. Desuden vurderes, at arrangøren bag
festivalen har virksomhed med salg af strikke- og hækleprodukter, hvorfor det vurderes, at der kan
være en interessekonflikt mellem arrangementet og arrangørens egne interesser.

2. VILDSKUD FESTIVAL

Anbefaling: Ingen støtte.

Beggrundelse: Vildskud har ansøgt om 10.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til ”VILDSKUD
FESTIVAL”, som afholdes den 6. – 10 august 2019 på forskellige lokationer i Indre By og på Amager.
Formålet med festivalen er at skabe en tryg platform, hvor vækstlagsscenekunst (upcoming
scenekunst) i København kan udfolde sig og gøre den uafhængige scenekunst synlig og tilgængelig
for københavnerne og derved forsøge at udvide byens kunstneriske og kulturelle horisont. Festivalen
strækker sig over fire dage med minimum 12 forestillinger, hvor formålet er at fremme den gode ide.
Gennem feedback fra publikum og konsulentfeedback skal den gode ide finpudses og udvikles.
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Der regnes med 45.000 kr. i entréindtægter (200 kr. for partoutbillet, 150 kr. for en dagsbillet og 20 kr.
for en børneforestilling) og 30.000 kr. i barsalg.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til arrangementer og annoncering/ PR.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter festivalen med en underskudsgaranti.

Puljegruppens indstilling

Hovedparten af det ansøgte beløb er vægtet honorar. Dertil har puljeansøgningsgruppen modtaget
en stor del ansøgninger til teaterforestillinger, og vi må desværre prioritere midlerne bredt.

Formandens anbefaling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til VILDSKUD på en ansøgning på 10.000 kr. til til ”VILDSKUD
FESTIVAL”, som afholdes den 6. – 10 august 2019 på forskellige lokationer i Indre By og på Amager.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at en stor del af det ansøgte beløb vil gå til
honorar. Lokaludvalget har modtaget flere en ansøgninger til teaterforestillinger, hvorfor lokaludvalget
vil prioritere sine penge til andre aktiviteter.

3. Mine grænser

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje til gavlmaleriet ”Mine grænser”, som
ønskes opført på to gavle i Hindegade og i Fredericiagade i perioden fra den 1. juni til 31. august
2020. Formålet med gavlværket er at skabe et levende og inspirerende byrum til glæde for
forbipasserende. Værket skal skabe en oplevelse ud over den sædvanlige og sætte hverdagslivet i
perspektiv. Værket er udviklet til netop gavlene i Hindegade og i Fredericiagade. Det er planen, at der
på hver af gavlene skal males en stor menneskefigur, hvor kroppen berører gavlens grænser. De to
menneskefigurer skal supplere hinanden og ses som et samlet kunstværk. Figurerne passer akkurat
ind i gavlens ramme og indenfor kroppen/gavlen antydes et indre rum. Værkerne beskæftiger sig
med temaer som adskillelse og forbundethed. Andelsboligforeningen (A/B Fredericiagade 41-43 /
Hindegade 6 – 8 / Borgegade 130) har givet tilladelse til værkerne. Foreningen står får løbende
vedligeholdelse af gavlene.  

Budgettet omfatter udgifter til honorarer til kunstner (ansøgeren), aflønning af andre, maling og
udstyr, liftleje og PR.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter gavlværket. Hvis lokaludvalget beslutter at
give støtte, skal det ske med forbehold for, at lokaludvalget råder over puljemidler i 2020.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: Underskudsgaranti op til maksimalt 30.000 kr. (budget 2020).
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Begrundelse: Længerevarende kunstprojekt, som primært kommer lokale beboere til gode.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om støtte på 30.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje
til gavlmaleriet "Mine grænser", som ønskes opført på to gavle i Hindegade og i Fredericiagade i
perioden fra den 1. juni til 31. august 2020. Tilsagnet er med forbehold for, at lokaludvalget råder
over en pulje i 2020. 

4. P:I:G Foundation 2019_ Gratis kulturarrangement med mindre prisuddeling til dette års
P:I:G vinder, samt fri koncert og artist talk.

En borger har ansøgt om 12.500 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til arrangementet ”P:I:G Foundation
2019_ Gratis kulturarrangement med mindre prisuddeling til dette års P:I:G vinder, samt fri koncert og
artist talk”, som afholdes den 16. maj 2019 i Kunstforeningen GL.STRAND. 
P:I:G Fonden en non-profit organisation, som i 2014 blev startet af Henrik Vibskov. Fonden har til
formål at støtte og udvikle nyt kreativt talent. Hvert år afholder P:I:G et gratis arrangement med
musik, artist talks og en prisuddeling til et særligt udvalgt talent. Arrangementets fokus er på
kreativitet og med muligheden for at udveksle kunstneriske ideer. Arrangementet henvender sig til
alle kunst- og musikinteresserede eller folk, der kommer forbi.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer til musikere, transport, lydmand og leje af
udstyr.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: 10.000 kr.

Begrundelse: Et åbent arrangement til et ungt kunstner talent, hvorfor vi anbefaler at der støttes.
Bemærk at der ansøges om 12.500 kr. inde i budgettet, men forsiden siger 10.000 kr. vi dækker fra
tryk/materialer, transport og lydmand op til 10.000 kr.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver en Henrik Vibskov tilsagn om støtte på 10.000 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til arrangementet ”P:I:G Foundation 2019_ Gratis kulturarrangement med mindre
prisuddeling til dette års P:I:G vinder, samt fri koncert og artist talk”, som afholdes den 16. maj 2019 i
Kunstforeningen GL.STRAND. Støtten øremærkes til tryk/materialer, transport og lydmand.

5. Lille Bogdag 2019
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Lille Bogdag har ansøgt om 30.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til arrangementet ”Lille Bogdag
2019”, som afholdes den 25. og 26. maj 2019 på Johan Borups Højskole. 
Lille Bogdag er en litteraturfestival, der i år kan fejre 5-års jubilæum. Lille Bogdag 2019 er dedikeret til
bøger, der i disse år bliver udgivet på mindre danske kvalitetsforlag, og som fortjener at komme mere
frem i rampelyset. Arrangementet giver boginteresserede mulighed for at møde uafhængige danske
forlag, høre oplæsninger, tale med bøgernes bagmænd, oversættere, forfattere, forlæggere mm. Lille
Bogdag er et ikke-kommercielt tiltag, som er drevet af frivillige med gratis entré og en mindre
deltagerbetaling fra forlagene.

Der regnes med et deltagergebyr på 21.000 kr., som de deltagende forlag skal betale. En eventuel
støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer, PR, materialer, transport, forplejning, grafiker,
hjemmeside, lydmand, fotograf og leje af borde.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: Ingen støtte.

Begrundelse: Sympatisk arrangement, men det det ikke er specifikt målrettet Indre Bys borgere
vælger vi at prioritere midlerne til andre formål.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til Lille Bogdag på en ansøgning på 30.000 kr. til arrangementet
”Lille Bogdag 2019”, som afholdes den 25. og 26. maj 2019 på Johan Borups Højskole. Afslaget
begrundes med, at arrangementet ikke specifikt er målrettet borgere i Indre By, hvorfor
lokaludvalget vil prioritere sine midler til andre projekter.

6. Syrian Doc Days 2019

En borger har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til festivalen ”Syrian Doc Days
2019”, som afholdes den 4. – 8. september 2019, primært i Cinemateket. Derudover vil der være
visninger og talks i Aarhus, Odense, Aalborg samt Oslo og Malmö. Festivalen skal sætte fokus på
den nuværende situation i Syrien, som den illustreres i film og i anden kunst. Der vil under
festivaldagene være filmvisninger, foredrag, debatter og kulturelle aktiviteter med bl.a. kunstnere fra
Mellemøsten. Der vil blive vist film af de to syriske instruktører Mohamed Malas og Omar Amiralay
samt film fra før 2011 for at give et indblik i Syrien og vise det syriske liv uden krig. Festivalen skal
med film- og dokumentargenren være med til at åbne op for svære problemstillinger og gøre det
muligt for borgere med forskellige baggrund at mødes og indgå i dialog og fejre den syriske kunst og
kultur.  

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til event, workshop og underholdning. 

Sekretariatets bemærkninger
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Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter festivalen.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: Ingen støtte.

Begrundelse: Spændende projekt, men da puljeansøgningsgruppen må prioritere sine begrænsede
midler, kan vi ikke støtte dette, da det ikke er målrettet Indre Bys borgere.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag på en ansøgning på 50.000 kr. til festivalen ”Syrian Doc Days
2019”, som afholdes den 4. – 8. september 2019, primært i Cinemateket. Afslaget begrundes med, at
festivalen ikke specifikt henvender til borgere i Indre By, hvorfor lokaludvalget vil prioritere sine midler
til andre projekter.

7. Mikrolitteraturfestival i Nansensgade, arrangeret af Lokalavisen Resonansen

To borgere har ansøgt om 25.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til arrangementet
”Mikrolitteraturfestival i Nansensgade, arrangeret af Lokalavisen Resonansen”, som afholdes den 7.
september 2019 i Nansensgade på strækningen mellem Ahlefeldtsgade og passagen til Hotel Ibsens
parkering ved Nansensgade 55. Festivalen har til formål at synliggøre kulturen og i høj grad
litteraturen i lokalområdet samt give Nansensgade en litterær renæssance, hvor der sættes fokus på
gamle bogbutikker, forlag, antikvariater, så der skabes grobund for fremtidige litterære aktiviteter i
området. Festivalen kommer til at byde på oplæsning, forfatterinterview, akustisk pausemusik.
Følgende navne er pt. i spil: Iselin Hermann, Pia Busk, Frederik Bjerre Andersen, Mette Garfield,
Lene Poulsen, Adam Holm m.fl. Derudover skal festivalen styrke naboskabet, udvikle nye og gamle
netværk i området og overordnet styrke det litterære miljø i Indre By. En eventuel støtte fra
lokaludvalget vil gå til leje af borde bænke, teknisk udstyr, honorarer, PR, materialer, transport,
forplejning, afspærring af gaden og arrangementstilladelse.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter festivalen.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: 22.000 kr. (arrangementstilladelsen er muligvis et depositum, som lokaludvalget forventer
at modtage retur)

Begrundelse: Et yderst sympatisk projekt, som vi i puljeudvalget godt vil have flere af. Der er gjort en
masse benarbejde, som vi gerne vil belønne ved at støtte arrangementet. Dog kan vi pga. vores
retningslinjer ikke støtte honorarer.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver to borgere tilsagn om støtte på 22.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje
til arrangementet ”Mikrolitteraturfestival i Nansensgade, arrangeret af Lokalavisen Resonansen”, som

Side 53



afholdes den 7. september 2019 i Nansensgade på strækningen mellem Ahlefeldtsgade og passagen
til Hotel Ibsens parkering ved Nansensgade 55. Tilsagnet begrundes med, at festivalen er sympatisk,
og at arrangørerne har lagt mange kræfter i festivalen. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 25.000 kr., da det ikke ønsker at give støtte til ekstern løn/honorarer jf. ansøgers budget.

8. Barefoot Records på Galleri Krebsen, Copenhagen Jazz Festival 2019

En borger har ansøgt om 7.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til ”Barefoot Records på Galleri
Krebsen - Copenhagen Jazz Festival 2019”, som foregår under Copenhagen Jazz Festival 2019 i
perioden den 10.–13. juli 2019. Gennem 13 koncerter på Galleri Krebsen vil musikerkollektivet og
pladeselskabet Barefoot Records præsentere forskellige orkestre, der primært opfører nykomponeret
musik, der genremæssigt bevæger sig mellem jazz, moderne komposition, improvisation og
elektronisk musik. Musikken er undersøgende, eksperimenterende og indbyder til spørgsmål og
diskussion. Formålet er at give interesserede mulighed for at opleve noget nyt og anderledes.

Der regnes med 7.200 kr. i entréindtægter. Entreen for én koncert er 80 kr. Der er rabat ved køb
af billet til to eller flere koncerter. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, PR og
KODA-afgift.

Sekretariatets bemærkninger 

Det er en politisk vurdering, om koncerterne er offentligt tilgængelige med den nævnte entré. Med
den bemærkning ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter koncerterne med en
underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: Ingen støtte.

Begrundelse: Et tilbagevendende arrangement, som vi ifølge vores retningslinjer desværre ikke
støtter.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver afslag til en borger på en ansøgning på 7.000 kr. til ”Barefoot Records
på Galleri Krebsen - Copenhagen Jazz Festival 2019”, som foregår under Copenhagen Jazz Festival
2019 i perioden den 10.–13. juli 2019. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget jf. retningslinjerne
for tildeling af puljemidler ikke støtter tilbagevendende begivenheder.

9. FOLD & FLYV Workshop for børn

Kunsten Festivals ApS har ansøgt om 9.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til workshoppen ”FOLD
& FLYV Workshop for børn”, som afholdes den 26. maj 2019 i Nikolaj Kunsthal. Workshoppen har til
formål at give børn og voksne en oplevelse under Art Week Copenhagen ved at prøve en
forhindringsbane til papirfly. Under workshoppen skal børnene designe deres egne papirfly med pilot
og bygge en affyringsrampe af bøger og kunstkataloger og antikvariater. Kunstneren Iben Bentzen
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guider deltagerne gennem den kreative proces og giver råd til foldetips mm. Det er ikke en
forudsætning for at deltage, at man bygger sig eget fly og er med hele dagen. Der vil også være
færdiglavede fly, så alle, der kommer forbi, kan gennemføre forhindringsbanen.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til honorarer, PR, materialer og transport.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter workshoppen.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: 7.200 kr. (fuld støtte eks. moms).

Begrundelse: Dejligt nyskabende initiativ for børn, som vi anbefaler bliver støttet.

Formandens indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Kunsten Festivals ApS tilsagn om støtte på 7.200 kr. af lokaludvalgets
2019-pulje til workshoppen ”FOLD & FLYV Workshop for børn”, som afholdes den 26. maj 2019 i
Nikolaj Kunsthal. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 9.000 kr. da det ikke ønsker
at støtte arrangementets momsudgift.

10. Børneforestillingen Totto, Otto og deres bedste ven Lille

Kompagni Kanalje har ansøgt om 27.880 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til forestillingen
”Børneforestillingen Totto, Otto og deres bedste ven Lille”, der afholdes på Zangenberg Teater i
perioden den 2. – 8. november 2019. Forestillingen, der opføres 12 gange, skal give børn i alderen 
3 – 9 år en anderledes oplevelse i teatret. De får mulighed for at finde deres empati og forståelse for
de følelser, der er i et venskab. Forestillingens skuespillere er Jan Unestam og Rebecca Seward, der
i forestillingen gør brug af elementer fra nycirkus, traditionelt skuespil og klovneri.

Udgiftsbudgettet er på 51.880 kr. og der regnes med entréindtægter på 57.200 kr. En eventuel støtte
fra lokaludvalget vil gå til lokaleleje, transport og scenografitransport. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen med en underskudsgaranti.
Såfremt udgiftsbudgettet og budgettet for entréindtægter holder, vil der ikke være behov for støtte fra
lokaludvalget.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: Ingen støtte.

Begrundelse: Puljegruppen kan ikke anbefale at støtte et arrangement af denne størrelse med
lokaludvalgets begrænsede midler. Vi prioriterer at støtte lokalt forankrede arrangementer.
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Formandens indstilling

at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Kompagni Kanalje på en ansøgning om 27.880 kr. til
forestillingen ”Børneforestillingen Totto, Otto og deres bedste ven Lille”, der afholdes på Zangenberg
Teater i perioden den 2. – 8. november 2019. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget - henset forestillingens størrelse - ønsker at støtte lokalt
forankrede arrangementer.   

11. Walking Copenhagen – herunder byvandring og udstilling ”Sensuous City” af
kunstnerkollektivet Sisters Hope

Metropolis – Københavns Internationale Teater har ansøgt om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2019-
pulje til byvandringen ”Walking Copenhagen herunder byvandring og udstilling ”Sensuous City” af
kunstnerkollektivet Sisters Hope”, som afholdes i perioden den 4. – 24. juli 2019. 
I sommeren 2019 inviterer Metropolis med deres Walking Copenhagen københavnere og besøgende
med på en række byvandringer, hvor bydele kortlægges – fysisk og mentalt/ emotionelt for at fremme
nye fortællinger og fortolkninger af København.

I Indre By er Metroplis gået sammen med det danske kunstnerkollektiv Sisters Hope, der har udviklet
konceptet Sensuous City, som både omfatter vandringer og en udstilling på Københavns Rådhus.
Deltagerne tages med på en dyb og andenverdenslig rejse rundt i byen. Hvad gemmer der sig
mellem, under, over de monumentale bygninger og kendte hovedstrøg? Københavns Rådhus
fungerer som start og afslutning for disse vandringer. Her udforskes drømme og visioner for
fremtidens by med udgangspunkt i et potentielt fremtidigt samfund, ’Sensuous Society’, hvor det
sanselige og poetiske danner udgangspunkt for al handlen og interaktion. Deltagerne bliver mødt af
Sisters Hopes performere, der hver især vil guide dem videre på deres rejse. Disse vandringer har
karakter af opdagelsesrejser igennem byen og tager 12 eller 24 timer.  I alt kan 320 personer 
deltage.

Et stort gulvkort på 15x15 meter over København skal danne ramme om udstillingen,
hvor indsamlede objekter fra vandringerne udstilles ligesom der vises referencer og ruter.
Udstillingen skal fortælle om byens stemninger og strukturer og give besøgende lyst til selv at tage
på vandringer rundt i København.

Der regnes med deltagergebyr på 48.000 kr. Billetprisen er 200 kr. pr. person. Udgiftsbudgettet på
398.000 kr. omfatter ekstern løn/honorarer, materialer og leje/køb af udstyr til scenografi, leje af
lokale på rådhuset, transport, forplejning, forsikring af medvirkende og diverse.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter vandringerne med en underskudsgaranti.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: Ingen støtte.
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Begrundelse: Puljegruppen kan ikke anbefale at støtte et arrangement af denne størrelse med
lokaludvalgets begrænsede midler.

Formandens anbefaling

at Indre By Lokaludvalg giver afslag til Metropolis – Københavns Internationale Teater på en
ansøgning om 50.000 kr. til byvandringen ”Walking Copenhagen herunder byvandring og udstilling
”Sensuous City” af kunstnerkollektivet Sisters Hope”, som afholdes i perioden den 4. – 24. juli 2019. 
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget - henset aktivitetens størrelse - ønsker at prioritere
sine midler til andre projekter. 

12.  Into the Water – Minifestival for klima

En borger har ansøgt om 40.000 kr. af lokaludvalgets 2019-pulje til forestillingen ”Into the Water –
Minifestival for klima”, som afholdes på Ofelia Plads den 30. juni samt den 23. – 25. august 2019.
Den sidstnævnte periode som en del af Kulturhavn Indre By. Into the Water er et sejlende
forestillingsprojekt om klima, der skal skabe rum for dialog, information og inspiration omkring
bæredygtig handling og samarbejde på lokalt plan. Forestillingen fejrer de muligheder, der er i et
bærekraftigt samfund. 
Med skibet Hawila som omdrejningspunkt og blikfang sejler projektet fra havn til havn og gennem
scenekunst inspirerer forestillingen til refleksion. I hver havn er indholdet unikt og tilpasset, da
lokalbefolkningen samles om workshops, foredrag, koncerter, sejlende galleri og speeddate en
klimaforsker. Forestillingens målgruppe er unge i alderen 15 – 30 år. Det er gratis.

En eventuel støtte fra lokaludvalget vil gå til Hawila (lokale- og sceneomkostninger), løn til producent
og tekniker, annoncering/PR, transport, forplejning, lyd og lys.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter arrangementet.

Puljegruppens anbefaling

Anbefaling: Underskudsgaranti på 20.000 kr.

Begrundelse: Samlet set et godt initiativ, som vi gerne støtter, hvis ikke det kan løbe rundt ved egen
kraft.

Formandens indstilling

at Indre By Lokaludvalg giver en borger tilsagn om 20.000 kr. i form af en underskudsgaranti
til forestillingen ”Into the Water – Minifestival for klima”, som afholdes på Ofelia Plads den 30.
juni samt den 23. – 25. august 2019. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 40.000 kr.,
fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.

Økonomi
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Rammen for puljeansøgninger i 2019 er på 300.000 kr. og lokaludvalget har hidtil
disponeret 146.149 kr. Hvis indstillingerne følges, vil der være disponeret for yderligere 
59.200 kr. af 2019-puljen samt for 30.000 kr. af lokaludvalgets 2020-pulje..  

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøger om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

 

Beslutning

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Knitwork.dk på en ansøgning om
48.378 kr. til festivalen ”#Knitwork19 Strikke- og hæklefestival”, som afholdes den 27. – 29.
september 2019 i Kulturhuset Indre By. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at
festivalen er målrettet en bred skare af deltagere, og ikke har et særligt fokus på borgere i Indre
By. Desuden har arrangøren bag festivalen virksomhed med salg af strikke- og hækleprodukter,
hvorfor det vurderes, at der kan være en konflikt mellem arrangementet og arrangørens egne
interesser. 

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til VILDSKUD på en ansøgning om
10.000 kr. til  ”VILDSKUD FESTIVAL”, som afholdes den 6. – 10 august 2019 på forskellige
lokationer i Indre By og på Amager. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at en
stor del af det ansøgte beløb vil gå til honorar. Lokaludvalget har modtaget flere ansøgninger til
teaterforestillinger, hvorfor lokaludvalget vil prioritere sine penge til andre aktiviteter

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om støtte på 30.000 kr. af
lokaludvalgets 2020-pulje til gavlmaleriet "Mine grænser", som ønskes opført på to gavle i
Hindegade og i Fredericiagade i perioden fra den 1. juni til 31. august 2020. Tilsagnet er med
forbehold for, at lokaludvalget råder over en pulje i 2020. 

4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om 10.000 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til arrangementet ”P:I:G Foundation 2019_ Gratis kulturarrangement
med mindre prisuddeling til dette års P:I:G vinder, samt fri koncert og artist talk”, som afholdes
den 16. maj 2019 i Kunstforeningen GL.STRAND. Støtten øremærkes til tryk/materialer,
transport og lydmand. 

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Lille Bogdag på en ansøgning på
30.000 kr. til arrangementet ”Lille Bogdag 2019”, som afholdes den 25.-26. maj 2019 på Johan
Borups Højskole. Afslaget begrundes med, at arrangementet ikke specifikt er målrettet borgere
i Indre By, hvorfor lokaludvalget vil prioritere sine midler til andre projekter.

6. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag på en ansøgning på 50.000 kr. til
festivalen ”Syrian Doc Days 2019”, som afholdes den 4. – 8. september 2019, primært i
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Cinemateket. Afslaget begrundes med, at festivalen ikke specifikt henvender til borgere i Indre
By, hvorfor lokaludvalget vil prioritere sine midler til andre projekter.

7. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give to borgere tilsagn om 22.000 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til arrangementet ”Mikrolitteraturfestival i Nansensgade, arrangeret af
Lokalavisen Resonansen”, som afholdes den 7. september 2019 i Nansensgade på
strækningen mellem Ahlefeldtsgade og passagen til Hotel Ibsens parkering ved Nansensgade
55. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 25.000 kr., da det ikke ønsker at give
støtte til ekstern løn/honorarer jf. ansøgers budget.

8. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til en borger på en ansøgning om 7.000
kr. til ”Barefoot Records på Galleri Krebsen - Copenhagen Jazz Festival 2019”, som foregår
under Copenhagen Jazz Festival 2019 den 10.–13. juli 2019. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget jf. retningslinjerne for tildeling af puljemidler ikke støtter tilbagevendende
begivenheder.

9. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Kunsten Festivals ApS tilsagn om 7.200 kr. af
lokaludvalgets 2019-pulje til workshoppen ”FOLD & FLYV Workshop for børn”, som afholdes
den 26. maj 2019 i Nikolaj Kunsthal. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 9.000
kr. da det ikke ønsker at støtte arrangementets momsudgift.

10. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Kompagni Kanalje på en
ansøgning om 27.880 kr. til forestillingen ”Børneforestillingen Totto, Otto og deres bedste ven
Lille”, der afholdes på Zangenberg Teater i perioden den 2. – 8. november 2019. Afslaget
begrundes med, at lokaludvalget - henset forestillingens størrelse - ønsker at støtte lokalt
forankrede arrangementer.

11. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give afslag til Metropolis – Københavns
Internationale Teater på en ansøgning om 50.000 kr. til byvandringen ”Walking Copenhagen
herunder byvandring og udstilling ”Sensuous City” af kunstnerkollektivet Sisters Hope”, som
afholdes i perioden den 4. – 24. juli 2019. Afslaget begrundes med, at lokaludvalget -
henset aktivitetens størrelse - ønsker at prioritere sine midler til andre projekter.  

12. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give en borger tilsagn om 20.000 kr. i form af en
underskudsgaranti til forestillingen ”Into the Water – Minifestival for klima”, som afholdes på
Ofelia Plads den 30. juni samt den 23. – 25. august 2019. Lokaludvalget støtter ikke med det
ansøgte beløb på 40.000 kr., fordi det ønsker at sprede anvendelsen af sine midler.
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  B-sag: Retningslinjer for puljeansøgninger (2019-0119976)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte ændringer i retningslinjerne for tildeling af puljemidler.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender ændringerne i retningslinjerne for tildeling af puljemidler, der
fremgår af løsningsafsnittet.

Problemstilling

I mødet den 14. marts 2019 drøftede lokaludvalget Puljegruppens forslag til ændringer i
retningslinjerne for tildeling af puljemidler. (Se forslaget i bilaget. Ændringerne er markeret med
gult).Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Formuleringen i forslaget "hele Indre By" bør ændres, så aktiviteter rettet mod kvarterer i Indre
By ikke udelukkes fra støtte.

• Hovedreglen må være, at lokaludvalget ikke giver støtte til løn og egenhonorar.
• Lokaludvalget kan støtte løn, når det ikke er muligt at gennemføre aktiviteten uden professionel

hjælp.
• Lokaludvalget bør afklare, hvorvidt det støtter aktiviteter med entré.

Lokaludvalget godkendte i mødet den 14. marts 2019 Puljegruppens forslag til ændring i
retningslinjerne for tildeling af puljemidler, idet

• formuleringen "hele Indre By" ændres, så aktiviteter rettet mod kvarterer i Indre By ikke
udelukkes fra støtte.

• Puljegruppen udarbejder forslag til en formulering i retningslinjerne vedr. løn og
egenhonorering.

• Puljegruppen udarbejder forslag til en formulering i retningslinjerne vedr. entré.

Løsning

I fortsættelse af drøftelsen og beslutningerne i mødet den 14. marts 2019 foreslår formanden, at
retningslinjerne ændres:

Understregning = forslag til ny tekst
Gennemstregning= forslag til sletning af tekst
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Støtte fra Indre By Lokaludvalgs pulje

Indre By Lokaludvalg støtter tværgående, bydelsrelaterede, dialogskabende og netværksdannende
aktiviteter, arrangementer eller projekter henvendt til Indre Bys borgere og daglige brugere.

Ansøgninger skal helst være fremsendt senest tre måneder før et arrangements afholdelse. Som
udgangspunkt er maksimumbeløbet for en ansøgning 50.000 kr.

Lokaludvalgets støtter projekter, der:

• er offentligt tilgængelige
• bliver offentliggjort bredt
• hovedsageligt involverer frivillige kræfter
• er til glæde for en bred kreds af borgere og brugere af hele Indre By og/eller de enkelte

 kvarterer i Indre By.

Lokaludvalgets støtte skal især rettes mod projekter,

• der involverer forskellige grupper af borgere, foreninger og aktivister
• der sætter fokus på livsmuligheder og udfoldelsesmuligheder i hele Indre Byrundt om i Indre By
• der støtter samspillet mellem bydelens beboere og forretningslivet
• der satser på at styrke det lokale foreningsliv i hele Indre By
• der kobler sig på andre arrangementer afholdt af f.eks. kommunen
• der er taget initiativ til lokalt.

Det vil generelt styrke et projekts mulighed for at få støtte, hvis der er tale om et arrangement, der har
en vis tidsmæssig udstrækning. Ligeledes vil det tælle positivt, hvis arrangementet afholdes i et
beboelseskvarter frem for et turistområde.

Det, at der i projektet/arrangementet indgår honorering af kunstnere, oplægsholdere og lignende, er
ikke til hinder for, at der gives støtte til projektet/arrangementet.

Det er en forudsætning for støtte, at ansøgerne orienterer bredt om arrangementet og ikke kun i
lukkede fora eller alene til arrangørernes medlemskreds.

Lokaludvalget forventer at få en invitation til projektets afholdelse, så et eller flere medlemmer kan
danne sig et indtryk af, hvad der kom ud af støtten.

Lokaludvalget støtter som udgangspunkt ikke

• årligt tilbagevendende, uforandrede projekter og arrangementer. I særlige tilfælde vil
lokaludvalget dog støtte et givent tilbagevendende projekt eller arrangement, såfremt det
opfylder flere af de ovenfor anførte kriterier.

• kommunale institutioners arrangementer eller projekter. I særlige tilfælde støtter lokaludvalget
dog kommunale institutioners arrangementer eller projekter, såfremt de ligger uden for
rammerne af det, forvaltningen alligevel ville eller burde støtte, f.eks. kan Lokaludvalget støtte
udvikling - men ikke drift - af aktiviteter for børn i Indre By.
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• projekter eller arrangementer hvor arrangørløn eller -honorar udgør en stor del af det ansøgte
beløb støtten i hovedsagen tænkes anvendt til aflønning eller honorering af ansøgeren.

• projekter og arrangementer med en entré, der efter lokaludvalgets vurdering
• ikke matcher beløbet, der ansøges om
• ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
• gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt

• projekter, der må påregnes at føre til betydelige oprydningsproblemer, der ikke er indregnet i
projektomkostningerne

• udvikling og drift af hjemmesider
• projekter, der er gennemført, når lokaludvalget skal tage stilling til ansøgningen.
• der foregår udenfor Indre By Lokaludvalgs område.

Projekter, der ikke får støtte, kan ansøge om, at lokaludvalget omtaler arrangementet i lokaludvalgets
annoncer i lokale medier og på hjemmesiden.

Fokusområder

Udover disse mere generelle retningslinjer, har Indre By Lokaludvalg besluttet at fokusere på
følgende områder:

Fokusområde Byudvikling og Udviklingsprojekter

Lokaludvalget ønsker at støtte nye offentligt tilgængelige projekter eller arrangementer, der
henvender sig bydelens borgere, og som har til formål at udvikle Indre By. Støtten kan anvendes i
opstartsfasen til finansiering af ideudvikling og styrkelse af livsmulighederne i Indre By.

Fokusområdet Events

Indre By Lokaludvalg ønsker at støtte opsigtsvækkende, overraskende, anderledes og
identitetsskabende aktiviteter i og for bydelen – og som afholdes i en længere periode.

Fokusområdet Borgerinddragelse

Indre By Lokaludvalg yder gerne støtte til afholdelse af borgermøder og udvikling af dialogfora om
temaer og demokratifremmende aktiviteter, der retter sig mod borgere og brugere af bydelen,
herunder borgerinddragelse i forbindelse med svar på høringer til de respektive forvaltninger i
Københavns Kommune.

Fokusområdet "Midlertidige byrum"

Indre By Lokaludvalg støtter gerne kunstnere, foreninger, netværk, borgergrupper mv., som har ideer
til brug af midlertidige byrum ved vejarbejder, på byggepladser o. l.

Fokusområdet Særlige grupper / Udsatte grupper

Indre By Lokaludvalg ønsker at støtte åbne arrangementer, som retter sig mod de udsatte grupper i
bydelen, som kan have specielle behov, som ikke altid prioriteres højt. Det kan f.eks. være projekter
for handicappede, børn, hjemløse, svagere pensionister, etniske minoriteter og midlertidige beboere i
Indre By.
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Aflevering af regnskab

Ansøgere, der får tilsagn om støtte fra lokaludvalgets pulje til et arrangement eller projekt, vil skulle
aflevere et regnskab for anvendelsen af støtten senest 1 måned

efter afslutningen af arrangementet / projektet, medmindre andet er aftalt med lokaludvalgets
sekretariat. I udgangspunktet bortfalder tilsagnet om støtte, hvis den fastsatte frist for aflevering af
regnskab ikke overholdes. Sammen med regnskabet ønskes en afrapportering - hvordan gik det,
hvor mange kom der, ramte man målgruppen, hvad kom der ud af det osv.

Afvisning af ansøgninger

Lokaludvalget har bemyndiget formanden til:

• at afvise puljeansøgninger, der angår arrangementer eller projekter uden for Indre By
Lokaludvalgs område.

• at afvise puljeansøgninger, der angår projekter eller arrangementer, som vil være afholdt, når
lokaludvalget skal tage stilling til ansøgningen.

• at afvise puljeansøgninger, der er indkommet for sent i forhold til ansøgningsfristen.

Lokaludvalget orienteres om afvisningen.   

Økonomi

Intet.

Videre proces

Ændringer i retningslinjerne skal offentliggøres, før de træder i kraft.

 

Beslutning
Lokaludvalget godkendte ændringerne i retningslinjerne for tildeling af puljemidler, der fremgår af
løsningsafsnittet.

Bilag
1. Indstilling og lokaludvalgets beslutning 14. marts 2019 om retningslinjer for puljeansøgninger
2. Gældende retningslinjer
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INDRE BY LOKALUDVALG

18.  B-sag: Status på lokaludvalgets pulje, maj 2019 (2019-0120547)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på lokaludvalgets 2019-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på lokaludvalgets 2019-pulje til efterretning - se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på lokaludvalgets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2019-pulje til efterretning - se
bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Bilag

Økonomioversigt (eftersendes)

Beslutning

Lokaludvalget tog status på lokaludvalgets 2019-pulje til efterretning.

Side 64



INDRE BY LOKALUDVALG

19.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, maj 2019 (2019-0120565)

Indre By Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Indre By Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning jf.
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget fem henvendelser.

Løsning

1. Spontane fester i Ørstedsparken

Med mail den 13. april 2019 skrev en borger til lokaludvalget om spontane fester i Ørstedsparken.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare borgeren og lokaludvalget.

Forvaltningen svarede den 30. april 2019, at  kommunen ikke har lovhjemmel til at regulere spontane
fester på gaden og i parker, da spontane fester på offentlige arealer, som forstyrrer den offentlige
orden, er politiets ressort.

Forvaltningen oplyste, at kommunen og politiet har et godt samarbejde om opgaven og i samarbejde
med en række relevante aktører arbejder man for at nedbringe gener i nattelivet. Bl.a. har kommunen
i foråret 2019 som et forsøg sendt et korps af ’natteværter’ på gaden, som skal søge at afhjælpe
generne ved at gå i dialog med borgere, der med deres adfærd skaber gener for beboerne.

Endelig oplyste forvaltningen, at man vil tage emnet op i  ’Samarbejdsforum for Natteliv’.

2. Københavnertunnelen

Med mail den 13. april 2019 og senere mails har en borger orienteret om sit projekt
"Københavnertunnelen", som er et sænketunnel-projekt på langs af havnen for vejtrafik mellem
Helsingør-motorvejen og Nordhavn i nord og Amagermotorvejen og Vallensbæk i syd. Projektet
præsenteres som et tema op til folketingsvalget.
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Sekretariatet har kvitteret for modtagelsen af den første mail.

3. Gammel Strand

Med mail den 11. april 2019 klagede en borger over brolægningen på Gammel Strand. Han mente, at
det i lokaludvalgets borgermøde i januar 2019 om Nybrogade og Gammel Strand var blevet oplyst, at
der på Gammel Strand vil blive et klart markeret fortov med fortovskant, hvilket skulle markere et klart
skel mellem fortov og vej. Men nu lægges brostenene uden niveauforskel mellem gangareal og
vejareal. Han oplyste, at restauranter på Gammel Strand hart købt nye udendørsmøbler, så de kan
brede sig.

Sekretariatet bad Teknik- og Miljøforvaltningen svare.

Teknik- og Miljøforvaltningen svarede den 17. april 2019 borgeren og lokaludvalget, at i Nybrogade
bliver der en egentlig kørebane adskilt fra fortovet med en ca. 10 cm høj kantsten, mens Gammel
Strand bliver en plads, hvor kørsel er tillade på de gåendes præmisser (opholds- og legeområde),
med en sammenhængende belægning uden kantstensspring. Det er det arbejde, man kan se er ved
at tage form på Gammel Strand.

Endvidere svarede forvaltningen, at i forhold til udeservering er det på nuværende tidspunkt ikke
besluttet, hvor det kan tillades. Først når pladsen står helt færdig og bliver overtaget af Teknik- og
Miljøforvaltningen, vil forvaltningen på baggrund af de faktiske forhold på pladsen tage stilling til, hvor
der kan tillades udeservering. Det er ikke de enkelte restauranter og mængden af udendørsmøbler
der afgør det.

4. Burger King på Frederiksborggade

Med mail den 10. april 2019 skrev en borger om generne ved, at  Burger King på Frederiksborggade
har åbent om natten. Det har haft en stor betydning for hvor, mange der "hænger ud" foran Burger
King. 

Hun oplyste, at Burger King har åbent til kl. 2 på mandage, tirsdage og onsdage, til kl. 5 på torsdage
og til kl. 6 på fredage og lørdage. Hun spurgte, om lokaludvalget ved noget om lovgivning i forhold til
åbningstider. 

Sekretariatet orienterede med mail den 12. april 2019  borgeren om lukkeloven jf. Erhvervsstyrelsens
hjemmeside, samt om muligheden for at tilkalde kommunens natteværter.

5. Turismen

Med henvisning til artiklen i Cityavisen den 9. april 2019 "Lokaludvalg: Byen bliver kvalt i hoteller"
skrev en borger med mail den 13. april 2019 til lokaludvalget om, at der er flere hoteller på vej på
Christianshavn: I Ørkenfortet, i det tidligere Orlogsmuseum og i Kuglegården 
Hun oplyste, at turisterne søger havneområderne, Christiania, kanalerne og Reffen, og
at turisttrængslen er ekstrem især om sommeren, samt at turisternes cykeladfærd fortrænger de
lokale. Hun syntes, at der lige nu mangler en overordnet planlægning og specielt omkring
cykelturisterne mangler der undervisning om, hvordan man opfører sig.
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Sekretariatet kvitterede den 17. april 2019 for mailen og oplyste, at Christianshavns
Lokaludvalg drøfter turismen i sit møde den 24. april 2019. 

Økonomi

Intet.     

Videre proces

Se ovenfor.

 

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning jf.
løsningsafsnittet.
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20.  Meddelelser (2019-0120535)

Beslutning
Turisme

Bent Lohmann oplyste, at Christianshavns Lokaludvalg ønsker at hægte sig på Indre By
Lokaludvalgs arbejde med turisme. Lokaludvalget bad ham vurdere, hvornår det giver mening at
invitere Christianshavns Lokaludvalg med til arrangementer o.l.

Bent Lohmann oplyste, at han vil invitere alle lokaludvalg til et møde med oplæg fra Wonderful
Copenhagen om turismeanalysen 10xCopenhagen.

 

Københavnerinddragelse

Lokaludvalget drøftede arrangementet på Rådhuset den 2. maj 2019 om Københavnerinddragelse.
Indtrykket var, at arrangement ikke var en succes pga. af dårlige spørgsmål.

 

Vester Voldgade

Bent Lohmann oplyste, at han er i kontakt med ejeren af Utrecht-bygningen om muligheden for
bredere fortov i Vester Voldgade og en lukning af gaden ved Strøget. Han har foreslået ejeren at
invitere beboerne i Nørre Kvarter til dialog om ideen. Endvidere har han slået fast overfor ejeren, at et
sådant projekt ikke må føre til en øget nattelivsbelastning.

 

Lynetteholmen

Kjeld A. Larsen oplyste, at der havde været gode oplæg på Christianshavns Lokaludvalgs
borgermøde den 30. april 2019 om Lynetteholmen. Oplæggene kan ses på Christianshavns
Lokaludvalgs hjemmeside. Det blev påvist, at projektet vil medføre en voldsom trafikvækst.
Endvidere blev det nævnt, at en forhøjet vandstand vil ramme Indre By.

 

Borgerdialog om trafik

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget tidligere har besluttet borgerdialog om trafikforholdene
indenfor Østerport, Nørreport, Vesterport og Havnen, men at det bør vente til Metroringen er i drift.
Dette tiltrådte lokaludvalget.
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Halvårsmøde om aktuelle lokalplaner

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalget har et møde med Teknik- og Miljøforvaltningen den 21. maj
2019 om aktuelle lokalplaner.

 

Sankt Pauls Plads

Bent Lohmann orienterede om lokaludvalgets borgermøde den 30. april 2019 om Sankt Pauls Plads.

 

Kongens Have

Bent Lohmann oplyste, at han på invitation fra Slots- og Kulturstyrelsen har deltaget i et
arbejdsgruppemøde om perspektiverne for Kongens Have.
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21.  Eventuelt

Beslutning
Intet.

 

 

________________________________________________________________________________________________

 

OM MØDET

Mødet startede kl. 18.34 og sluttede kl. 22.59.

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:
1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
10. Høringssvar om lokalplanforslaget "Laksegade Øst"
16. Puljeansøgninger, maj 2019
17. Retningslinjer for puljeansøgninger
18. Status på lokaludvalgets pulje, maj 2019
19. Henvendelser til lokaludvalget, maj 2019
3. Repræsentant til Parkbrugerråd for Ørstedsparken
4. Repræsentant til Parkbrugerråd for Østre Anlæg og Kastellets udenværker
5. Grøn frivillighed i Københavns Kommune
6. Høringssvar om forslag til Københavns Kommuneplan 2019
7. Status på events i Indre By
8. Status på nattelivet i Indre By
9. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
11. Opfølgning på borgermøde om Skt. Pauls Plads
12. Det Blå Råd
13. Projekt for Søerne, bæredygtig bypark
14. Dantes Plads
15. Nyholm
20. Meddelelser
21. Eventuelt

Mødedeltagere
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Beboerrepræsentationen Nansensgade 47 Bent Lohmann
Rådet for Bæredygtig Trafik Kjeld A. Larsen
Miljøpunkt Indre By/Christianshavn Marietta Bonnet
A/B Hjørnehuset, Øster Farimagsgade 75 / Zinnsgade 2 Anton Ørnbo Skovle
Grønnegade Kvarters Beboerforening Hannibal C. Holt
Husejerforeningen ved Øster Farimagsgade (Kartoffelrækkerne) Ingolf Ibus
Grønne Facader Niels Kongshaug
Natteravnene i City Ulla Ekberg
KBH K – Commerce & Culture Tanya Jørgensen
Nørre Kvarter Beboerforening Sally Mountfield
Trafikforeningen Webersgade Hans-Henrik Tind Ohlsen
Gammelholm Beboerforening Ole Bang
Socialdemokratiet Dorthe Lindberg
Det Radikale Venstre Steen Juhl Olesen
Socialistisk Folkeparti Jan Frederik Hansen
Dansk Folkeparti Jens Vexø
Venstre Jens Erik Frandsen
Enhedslisten Gunna Starck
Alternativet Lise Smørum

 

Fraværende med afbud

Lean Milo. I stedet deltog hans 2. suppleant Niels Kongshaug, idet 1. suppleanten ikke kunne
indkaldes.
Jep Loft og hans suppleanter
Susan Brinck og hendes suppleanter

Fraværende uden afbud

Peter Stakemann

Fraværende i mødet

Niels Kongshaug ankom til mødet kl. 18.45 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.
Gunna Starck forlod mødet kl. 21.15 under behandlingen af dagsordenens punkt 6.
Hannibal C. Holt forlod mødet kl. 22.00 efter behandlingen af dagsordenens punkt 6.
Tanya Jørgensen forlod mødet kl. 22.12 under behandlingen af dagsordenens punkt 7.
Ulla Ekberg forlod mødet kl. 22.17 efter behandlingen af dagsordenens punkt 8.
Lise Smørum forlod mødet kl. 22.15-22.20 under behandlingen af dagsordenens punkt 8.
Jens Vexø forlod mødet kl. 22.25 under behandlingen af dagsordenens punkt 12.
Marietta Bonnet forlod mødet kl. 22.30-22.32 under behandlingen af dagsordenens punkt 13.

___________________________________________________________________________________________________

OM MÆSTE MØDE
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Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 13. juni 2019 kl. 18.30 i Det Grønlandske Hus,
Løvstræde 6.
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